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صفحه 8 را بخوانید

پل خلیج فارس که می تواند نقش مهمی در توسعه جزیره قشم داشته باشد 
این روزها سرنوشت این پل مهم درگیر بازی های بچه گانه سیاسیون شده است 

و هر کدام تقصیر راکد ماندن این پروژه را به گردن دیگری می اندازد

تضییع حقوق عابران ادامه دارد

استاندارد سازی و آزادسازی 
پیاده روهای بندرعباس، شاید وقتی دیگر 

گروه بهمن در نظر دارد در راستای توسعه شبکه عاملیت های مجاز فروش و خدمات 
پس از فروش در حوزه خودروهای ســواری / تجاری در اســتان هرمزگان اقدام به 
 جذب عاملیت نماید. لذا متقاضیان واجدالشــرایط می توانند جهت آگاهی بیشتر به 
ســایت www.bahman.ir مراجعه یا با شــماره تلفن ۴۸۰۸۱-۰۲۱ داخلی ۸۱۴۵ یا ۷۴۲۹ تماس حاصل فرمایند. 

همچنین می توانند فرم درخواست عاملیت را به آدرس dealersnetwork@bahman.ir ارسال نمایند.

اطلاعیه جذب عاملیت فروش و خدمات پس از فروش گروه بهمن

  گروه خبــر // رهبر انقاب اســامی و فرمانده معظم 
کل قوا صبح دیروز در مراســم مشترک دانش آموختگی 
دانشجویان دانشگاه های افســری نیروهای مسلح، این 
نیروها را دژ امنیت، عزت، و هویت ملی خواندند و با اشاره 
به شکست »غیرقابل ترمیم« رژیم صهیونیستی در حماسه 
اخیر جوانان فلســطینی، تأکید کردند: عامل ایجاد این 
طوفان ویرانگر، ظلم و جنایت و درنده خویی مداوم رژیم 
غاصب جعلی در حق ملت فلسطین بوده است و این رژیم 
نمی تواند با دروغگویی و مظلوم نمایی، چهره هیولایی و 
دیوســیرت خود را در حمله به غزه و قتل عام مردم آن 
پنهان کند و با یاوه گویی، شــجاعت جوانان فلسطینی 
و طراحی هوشــمندانه آنان را برعهده غیرفلسطینی ها 

بگذارد.
   به گزارش پایگاه اطلاع رســانی دفتر مقام معظم رهبری ؛ 
حضرت آیت الله خامنه ای با اشاره به حوادث بی سابقه اخیر 
در فلسطین، موضع گیری مسئولان کشور در قبال این قضیه 
مهم سیاسی-نظامی را درست و خوب خواندند و با اشاره به 
اذعان همه جهان به شکست رژیم صهیونیستی در این قضیه،  
تأکید کردند: این شکســت از ابعاد نظامی و اطلاعاتی یک 
شکســت غیرقابل ترمیم و یک زلزله ویرانگر است که بعید 
است رژیم غاصب با همه کمک های غربی ها بتواند ضربات 
عمیق این حادثه به ســازه های حاکمیتی خود را ترمیم کند.

رهبر انقلاب اسلامی با تأکید بر اینکه رژیم صهیونیستی بعد 
از روز شنبه ۱۵ مهر، روز حماسه شجاعانه جوانان فلسطینی، 
دیگر رژیم صهیونیستی قبلی نیست، افزودند: عامل این بلای 
بزرگ عملکرد خود صهیونیست ها است؛ چرا که وقتی شما 
درنده خویی و وحشی گری را از حد می گذرانید، باید منتظر 
»طوفان« باشید.ایشان اقدام شجاعانه و فداکارانه مجاهدان 
فلسطینی را پاســخ به جنایات سالهای متمادی اشغالگران 
و افزایش آن در ماه های اخیر برشــمردند و افزودند: مقصر 
قضیه اخیر دولت کنونی حاکم بر رژیم غاصب اســت که از 
هیچ اقدام سبعانه ای در حق ملت مظلوم فلسطین دریغ نکرد.

حضرت آیت الله خامنه ای با اشاره به شرارت و خباثت رژیم 
اشغالگر گفتند: هیچ ملت مسلمانی در تاریخ معاصر با دشمنی 
به بی حیایی و بی رحمی رژیم صهیونیستی مواجه نبوده و به 
اندازه این ملت تحت فشار و محاصره و کمبود قرار نگرفته 
است؛ ضمن اینکه امریکا و انگلیس از هیچ دولت ظالمی به 
اندازه دولت جعلی حمایت نکردند.ایشــان کشتار زن و مرد 
و کودک و کهنسال فلسطینی، هتک حرمت مسجدالاقصی، 
لگدکوب کردن نمازگزاران و انداختن شهرک نشین های مسلح 
به جان مردم فلسطین را از جمله جنایات رژیم صهیونیستی 
خواندند و سوال کردند: آیا ملت غیور و چندهزارساله فلسطین 
در مقابــل این همه ظلم و جنایت چــاره ای جز برپاکردن 
»طوفان« داشت؟ حضرت آیت الله خامنه ای با اشاره به تلاش 
رژیم خبیث برای مظلوم نمایی و کمک رسانه ها استکباری 
جهان برای القاء این موضوع در افکارعمومی جهانیان، گفتند: 
این مظلوم نمایی »صددرصد خلاف واقع و دروغ« اســت و 
هیچکس نمی تواند از این هیولای دیوسیرت، چهره ای مظلوم 

بسازد.رهبرانقلاب هدف از مظلوم نمایی رژیم صهیونیستی را 
توجیه جنایات این رژیم در حملات جاری به غزه و قتل عام 
مردم مظلوم این منطقه دانستند و تأکید کردند: محاسبه رژیم 
جعلی و حامیانش در این مســئله هم غلط است و سران و 
تصمیم گیرندگان رژیم صهیونیستی و حامیان آنها بدانند که این 
کارها بلای بزرگتری سرشان می آورد و ملت فلسطین با عزم 
راسخ تر، در واکنش به این جنایات، سیلی سنگین تری بر چهره 
زشت آنها خواهد زد.ایشان در نکته ای مهم، به یاوه گویی های 
برخی افراد رژیم صهیونیستی و حامیان آن درباره دست داشتن 
غیرفلسطینی ها از جمله ایران در حوادث اخیر اشاره و تأکید 
کردند: البته ما پیشانی و بازوی جوانان فلسطینی و طراحان 
مدبر و هوشمند فلسطینی را می بوسیم و به آنها افتخار می کنیم 
اما این یاوه گویی ها اشتباه و این محاسبه غلط است و کسانی 
که می گویند ضربه اخیر فلسطینی ها ناشی از غیرفلسطینی ها 
است، ملت بزرگ فلسطین  را نشناخته اند و دست کم گرفته اند.
رهبر انقلاب با اشاره به ضرورت عکس العمل دنیای اسلام در 
مقابل جنایات صهیونیست ها، افزودند: البته همه دنیای اسلام 
موظف به حمایت از ملت فلسطین هستند اما این حماسه، کار 
طراحان هوشمند و جوانان و فعالانِ ازجان گذشته فلسطینی 
بود و ان شاءالله این حماسه شجاعانه گام بزرگی در راه نجات 
فلســطینی ها خواهد بود.فرمانده کل قوا همچنین در آغاز 
سخنان شان در مراسم مشترک دانش آموختگی دانشجویان 
دانشگاه های افســری نیروهای مسلح، فعالیت در نیروهای 
مســلح را افتخاری بزرگ و از حیاتی ترین مشاغل در اداره 
و مدیریت سرزمین عزیز ایران خواندند.ایشان نیروهای مسلح 
را دژ پولادین امنیت، عزت و هویت ملی برشمرد و افزودند: 
امنیت ملی زیرســاخت همه نرم افزارهای مهمی است که در 
پیشرفت کشــور نقش دارند؛ به گونه ای که اگر امنیت نباشد، 
هیچ چیز نیست.رهبر انقلاب، محروم بودن هر کشور از قدرت 
دفاع و ایجاد امنیت ملی را باعث وابستگی به بیگانگان و به 
گروگان  گرفتن عزت ملی آن کشــور دانستند و افزودند: به 
فضل الهی، نیروهای مسلح ما از میدان های مختلف سرافراز 
بیرون آمده اند که اینها مدال های زرین بر سینه ستبر نیروهای 
مسلح است.فرمانده کل قوا، جنگ تحمیلی هشت ساله را به 
معنای واقعی کلمه،  جنگی جهانی خواندند و گفتند: نیروهای 

مسلح در آن امتحان دشوار، از وجب به وجب خاک کشور 
و حاکمیت اسلام مقدس و عزیز دفاع و توطئه دسته جمعی 
مستکبران شرق و غرب را در دفاع از صدام متجاوز، باطل 
کردند.حضرت آیت الله خامنه ای فتنه داعش را آخرین میدان 
امتحان نیروهای مسلح تا امروز دانستند و افزودند: آمریکا 
در نقشــه ای شرورانه، داعش را ایجاد کرد تا ثبات منطقه را 
به هم بزند؛ هدف نهایی این توطئه هم ایران اسلامی بود اما 
نیروهای مسلح جمهوری اسلامی با همراهی نیروهای مسلح 
چند کشور دیگر، آن فتنه را هم ناکام گذاردند.فرمانده کل قوا 
همچنین دانشگاه های افسری را کانون های ارزشمند پرورش 
نیروی انسانی آگاه، شجاع و کارآمد دانستند و تقویت مستمر 
دانش و پژوهش، ارتقاء روحیه تدین و اخلاق، سامان دادن 
به محیط آموزش و اهتمام به ســطح سواد ورودی های این 
دانشگاه ها را مهم خواندند.حضرت آیت الله خامنه  ای در ابتدای 
این مراسم که در دانشگاه امام علی)علیه السلام( برگزار شد، با 
حضور در محل مزار شهیدان گمنام، ضمن قرائت فاتحه به 
مقام شامخ شهیدان ادای احترام کردند.ایشان سپس از یگانهای 
حاضر در میدان سان دیدند.همچنین سردار سرلشکر محمد 
باقری رئیس ســتاد کل نیروهای مسلح با تبریک عملیات 
»طوفان الاقصی«  مبارزان فلسطینی، ارتقاء معنویت، بصیرت 
سیاســی، افزایش توان و آمادگی دفاعی و رزمی، توســعه 
خوداتکایی، پیشــبرد اشراف اطلاعاتی و هوشیاری انقلابی 
را چارچوب فعالیت های نیروهای مسلح کشور برشمرد و با 
بیان گزارشی از سال تحصیلی گذشته در دانشگاه های افسری 
کشــور، برنامه ی این دانشگاه ها در سال تحصیلی جاری را 
تشریح کرد.در این مراسم امیر سرتیپ دوم امیر علی مهدوی 
فرمانده دانشگاه افسری امام علی)علیه السلام(، سردار سرتیپ 
دوم پرویز آهی فرمانده دانشگاه افسری و تربیت پلیس امام 
حسن مجتبی)علیه السلام( و ســردار سرتیپ نعُمان غلامی 
فرمانده دانشگاه افسری امام حسین)علیه السلام( نیز گزارشی 
از فعالیت ها و برنامه های آموزشی این دانشگاه ها بیان کردند.

در مراسم مشترک دانش آموختگی دانشجویان دانشگاه های 
افســری نیروهای مسلح در دانشگاه امام علی)علیه السلام(، 
دانشــجویان به اجرای ســرود نیز پرداختند.در این مراسم 
یگان های حاضر در میدان از مقابل فرمانده کل قوا رژه رفتند.

فرمانده کل قوا در مراسم مشترک دانش آموختگی دانشجویان نیروهای مسلح تاکید کردند

طوفان ۱۵ مهر؛ شکست غیر قابل ترمیم رژیم صهیونیستی
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اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزی هرمزگان

هفته نیروی انتظامی بهانه ای است برای پاسداشت دلاوری های سبزجامگان
 نیروی انتظامی، آنان که اقتدار، عزت، اخلاق مداری و همراهی با مردم را سر لوحه کار خود

 قرار داده اند.
 بی شــک بخش عظیمی از موهبت بی بدیل امنیت و اقتدار جمهوری اســلامی ایران، نشات گرفته از 
تلاش های هوشمندانه، مستمر و بی دریغ خادمان جان بر کف انتظامی، سبزپوشان سپیددل و سنگرداران 

همیشه بیدار نیروی انتظامی است.
بدین وسیله به نمایندگی از جامعه اقتصادی استان هرمزگان ضمن گرامیداشت یاد و خاطره شهدای 
گرانقدر و والامقام نیروی انتظامی و تبریک هفته نیروی انتظامی، مراتب تشــکر و قدردانی خود را از 
خدمات صادقانه، حضور هوشمندانه و جانفشانی های فرماندهان و کارکنان مجموعه خدوم و زحمتکش 
نیروی انتظامی اســتان هرمزگان ابراز می داریم و برای همه این عزیــزان از درگاه ایزد منان آرزوی 

سلامتی و سربلندی مسئلت می نماییم.
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ارسال ۸۰۰۰ بسته آموزشی 
به مناطق آموزشی هرمزگان

  گروه خبر // بســته های آموزشــی در راستای تسهیل فرآیند 
آموزش جهت توزیع در بین دانش آموزان کم برخوردار ارسال شد . 
به گزارش خبرنگار دریا ، محمد قویدل مدیرکل آموزش و پرورش 
استان از ارسال بسته های آموزشی به ارزش ۳۰ میلیارد ریال جهت 
توزیع در بین دانش آموزان نیازمند هرمزگانی با مشــارکت خیرین، 
اتاق بازرگانی، اداره کل صمت و بانک مســکن استان خبر داد.وی 
ادامه داد: با توجه به شروع سال تحصیلی جدید و در راستای ایجاد 
عدالت آموزشی و گسترش حس نوع دوستی و کمک به همنوع، این 
بسته ها با شناســایی دانش آموزان کم برخوردار در بین آنان توزیع 
خواهد شد.قویدل اظهار داشت:تلاش ما این است که نگذاریم هیچ 
دانش آموزی نیازمندی در مناطق محروم از تحصیل باز بمانند و باید 
پوشش تحصیلی را در این مناطق بالا ببریم.این مقام مسئول افزود: 
 در طول ســال تحصیلی نیز برنامه های مختلفی برای دانش آموزان 
بی بضاعت در مدارس پیش بینی شده است و مشاوران مدارس نیز 
با هدف تشویق و ایجاد روحیه در این دانش آموزان فعالیت می کنند.

اعلام حمایت دانشگاهیان دانشگاه علوم پزشکی 
هرمزگان از مردم فلسطین و عملیات »طوفان الاقصی« 

  گروه خبر // دانشــگاهیان دانشــگاه علوم پزشکی هرمزگان در 
حمایت از مردم فلسطین، جبهه مقاومت و عملیات »طوفان الاقصی« 
با همراهی دکتر غلامعلی جاودان در جلو دانشگاه تجمع و شعارهای 
ضد اسرائیل و آمریکا سر دادند. به گزارش خبرنگار دریا ؛ دکتر جاودان 
گفت: امروز همکاران ما در حمایت از مردم فلسطین دور هم جمع شدند 
و شــعار مرگ بر اسرائیل و مرگ بر آمریکا سردادند. رئیس دانشگاه 
علوم پزشکی هرمزگان با اعلام همبستگی دانشگاهیان دانشگاه افزود: 
امیدواریم با نابودی رژیم صهیونیستی این توده سرطانی از دل منطقه و 
کشورهای اسلامی از بین برود و این مردم مظلوم به پیروزی برسند و 

انشاالله تعجیل در فرج آقا امام زمان )عج( را داشته باشیم.
 در دیدار رئیس دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان 

با نماینده ولی فقیه در استان مطرح شد 
توسعه زیرساخت های بهداشتی و درمانی در هرمزگان 
  گروه خبر // دکتر غلامعلی جاودان رئیس دانشگاه علوم پزشکی 
 هرمزگان با حضور در دفتر نمایندگی ولی فقیه در اســتان با دکتر 
عبادی زاده امام جمعه بندرعباس دیدار و گفتگو کرد.  دکتر جاودان 
در این دیدار ضمن ارائه گزارشــی از وضعیت بهداشت، درمان و 
آموزش پزشکی اســتان از حمایت های مسئولان استان به ویژه 
امام جمعه بندرعباس تشــکر کرد.  این دیدار در راستای تقویت 
برنامه های درمانی استان، توسعه دانشگاه های علوم پزشکی شرق 
و غرب استان، توسعه زیرساخت های بهداشتی و درمانی به ویژه 
بیمارستانهای درحال ســاخت و ارتقاء سطح سلامت مردم استان 
انجام شد. در بخش دیگری از این دیدار در خصـــوص مسائل و 
مشکلات بهداشت و درمان اســتان بحث و تبادل نظر شد.  دکتر 
عبادی زاده ضمن قدردانی از تلاش های مجموعه بهداشت و درمان 
استان و ابراز خرســندی از روند رو به رشد دانشگاه رهنمودهای 

کاری خود را در راستای پیشبرد اهداف بلند دانشگاه ارائه کرد.

گروه خبر // معاون سیاســی، امنیتی و اجتماعی 
استانداری هرمزگان گفت: طوفان الاقصی هیبت 

پوشالی رژیم صهیونیستی را فرو ریخت.
   به گزارش خبرنگار دریا ؛ دکتر احسان کامرانی در 
نشست هم اندیشی ستاد برگزاری راهپیمایی ۱۳ آبان 
و روز ملی مبارزه با استکبار جهانی با اشاره به اتفاقات 
اخیر فلســطین،عنوان کرد: طوفــان الاقصی هیبت 
پوشالي رژیم غاصب صهیونستی و استکبار جهانی را 
در جهان فروریخت.وی افزود: دستگاه های گسترده و 
پیچیده امنیتی و  اطلاعاتی رژیم صهیونیستی که دارای 

جاسوسان بسیاری در غزه هستند اسیر ابتکار عمل 
رزمندگان فلسطینی در طوفان الاقصی شدند.معاون 
سیاسی، امنیتی و اجتماعی اســتانداری هرمزگان، 
افزود: رژیم غاصب صهیونیستی در طول بیش از 7۰ 
سال حضور غاصبگرانه خود در فلسطین شنیع ترین 
جنایات ضد بشری را علیه ملت مظلوم فلسطین انجام 
داد و حوادث چند روز اخیر تاوان  جنایاتی اســت 
که در این مدت انجام داده اســت. کامرانی، تصریح 
کرد: اقدام تاریخی و بی نظیــر گروه های مقاومت 
 فلسطین نظیر حماس و جهاد اسلامی در اجرای نبرد 
طوفــان الاقصی باعــث تغییر معــادلات و موازنه 
سیاســی و نظامی در خاورمیانه خواهد گردید. وی 
اظهار داشــت: کلیه کشورهای اســلامی در شرایط 
 کنونی ضروری اســت در کنار مردم بی پناه و مظلوم 
فلســطین که مورد اماج وحشــیانه ترین حملات 
صهیونیست ها هســتند قرار گیرند و حال امتحان 
بزرگی برای دولتهای اســلامی و آزاد جهان است.

معاون سیاســی، امنیتــی و اجتماعی اســتانداری 

هرمزگان،  تصریح کرد:ضروریســت  ابعاد مختلف  
کار بزرگ رزمندگان فلســطینی برای نســل جوان 
 جامعــه تبیین و تشــریح گردد و در ایــن زمینه با
 فضا سازی رســانه های معاند جای ظالم و مظلوم 
عوض نشــود.کامرانی، با اشــاره به در پیش بودن 
راهپیمایی ۱۳ آبان و روز دانش آموز، افزود: راهپیمایی 
۱۳ آبان فرصت مغتنمی برای تبین جنایات آمریکا در 
جهان و کشورمان  است.وی گفت: ۱۳ آبان فرصت 
 مناسب دیگری برای آشنا ساختن نسل جدید به ویژه 
 دانــش آموزان و دانشــجویان با اهــداف بزرگ و 
تمدن ســاز انقلاب اســلامی و چپاول گری های 
اســتکبار جهانی و در راس آن آمریکای جنایتکار 
 علیه ملــت ایران اســت.معاون سیاســی، امنیتی 
افــزود:  هرمــزگان،  اســتانداری  اجتماعــی   و 
بهره گیــری ار روش هــای جدیــد و نوین برای 
 انتقال دســتاورد های انقلاب به نسل جوان به ویژه  
دانش آموزان و دانشــجویان ضروری اســت.وی 
خاطرنشــان کرد: ۱۳ آبان در تاریخ انقلاب اسلامی 

ایــران روز ویــژه ای اســت که ابعــاد مختلف آن 
ضروری است برای نسل جوان تبیین شود.کامرانی، 
تصریــح کرد: تولید محتوای غنــی و بهره گیری از 
ظرفیت فضای مجازی برای آشــنایی دانش آموزان 
و دانشــجویان با روز ملی مبارزه با استکبار جهانی 
ضروری است.معاون سیاســی، امنیتی و اجتماعی 
استانداری هرمزگان، خاطرنشــان کرد: رسانه های 
جمعــی به ویژه صداوســیما رســالت خطیری در 
صیانت و حفاظت از دســتاورد های انقلاب و انتقال 
 آن به نســل جوان جامعه دارند.وی گفت: همزمان با 
 روز ملی مبــارزه با اســتکبار جهانــی برگزاری 
کرســی های تبیینی و تاریخی در سطح  دانشگاه ها 
و مراکــز علمی و همچنین اعــزام  دانش آموزان به 
اردوهای راهیان پیشرفت برای آشنایی ملموس آنها با 
دستاورد های انقلاب ضروری است.کامرانی، تصریح 
کرد: مراسم راهپیمایی ۱۳ آبان در هرمزگان علاوه بر 
مرکز استان در سراسر استان با برنامه ریزی منظم به 

صورت باشکوهی برگزار شود.

معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی، استانداری هرمزگان تاکید کرد

بهره گیری از شیوه های نوین برای انتقال دستاورد های انقلاب به نسل جوان 

بــا گذشــت بیــش از دو هفته از شــروع ســال 
 تحصیلی ۱۴۰۲ مدارس هرمزگان با کمبود شــدید 
نیروی انســانی، از جمله معلم، دبیر، مشــاور،  کادر 
اداری و دفتــری، خصوصا خدمتگزار و ســرایدار 
مواجه هســتند. این کمبودها یکــی از میراث های 
دولت سابق است که  تاوانش را امروز دانش آموزان 
می دهند وفشــار بیشتری بر مدیران و معلمان  فعال 
وارد می شــود والبته این کمبودهــا اثرات زیانباری 
دارد.اســتان هرمزگان که از سال های بسیار دور با  
 کمبود نیروی انســانی مواجه بــوده و به همین علت 
نیز دانش آموزانش به نســبت جمعیــت کمتر وارد  
دانشگاه های سطح یک کشور شده اند، در حال حاضر 
 نیز با این موضوع دست و پنجه نرم می کند و  در این 
حوزه اقدامات مناســبی صــورت نگرفته و کماکان 
محرومیت ها به قوت خود باقی است. در  سال تحصیلی 
 گذشــته مدیرکل آموزش و پرورش اســتان اعلام 
نمودند که چهارهزار نفر کمبود معلم داریم، در ســال 
تحصیلی جدید نیز برغم بکار بســتن تمامی ترفندها 
 و خــود زنــی هــای ادارات آمــوزش و پرورش،  
گزارش های  میدانی حاکی از عمیق شدن این مشکل 
در  ســطح مدارس است.   امسال که در خبرها آمده 
بود که  قرار اســت از طریق آزمون استخدامی ۴۰۰ 
نفر نیروی آموزگار و معلم جذب آموزش و پرورش 
اســتان  شــود،  با توجه به کاهش جذب معلم در 
سراسر کشور، این ســهمیه نیز گویا در استان محقق 
نشده و در این استان نیز مانند بعضی از مناطق کشور  
نیروهای خدماتی و سرایدار  دارای مدرک  لیسانس 
به عنوان معلم روانه کلاس های درس شده اند و  گویا 
توزیع این نیروها  در برخی از مناطق اســتان بیشتر 
و در برخی مناطق کمتر انجام شــده اســت که خود 
مشکلات عدیده دیگری برای مدارس استان تحمیل 
نموده است. شــمار واقعی کمبود معلم در آموزش و 
پرورش بســیار فراتر از اینگونه جذب ها و اعداد و 
ارقام است و کمبود در عناوین شغلی مشاور مدرسه، 
مربی پرورشی، مراقبین بهداشت و سلامت، هنرآموز، 
استاد کار و دیگر عوامل اجرایی مدرسه مثل متصدیان 
آزمایشگاه و کارگاه خصوصا عوامل مهم خدمتگزار و 
سرایدار مدرسه که وجود آنها  متضمن انجام کار کیفی 
در مدرسه است، مدارس استان را در مضیقه شدیدی 
قرار داده؛  بطوریکه اولین شکوائیه مدیر مدرسه نزد 
اولیا دانش آموزان این است که معاون ندارم، مشاور 
ندارم، خدمتگزار ندارم و سرایدار ندارم و از بنده چه 
انتظاری دارید ؟ نتیجه اینکه مدارس اســتان از این 
حیث به ســختی روزگار می گذرانند. بخش زیادی 
از مشــکلات حاکی از این است که متولیان مربوطه 
بایستی از گذشته تاکنون تلاش می کردند کمبودهای 
حوزه آموزشــی از جمله معلم و مدرسه، تجهیزات 
آموزشــی، برودتی و... برطرف می شد  که متاسفانه 
چنین عزمی نبوده و حتی با نهایت تاســف علی رغم 
کمبودهایی شــدیدی که در استان وجود دارد، گاهی 
اعلام می شود کمبود معلم و مدرسه در استان وجود 
ندارد که این خبرهای متناقــض با واقعیت، جفا در 
حق دانش آموزان اســتان و مردم بشمار می رود و 
سهمیه مناســبی برای جذب در استخدام ها به استان 
اختصاص داده نمی شــود. موضوع دوم اینکه اگر بنا 
به اضطرار قرار اســت از نیروهــای خدماتی دارای 
مدرک لیسانس اســتفاده شود، پس از آموزش های 
لازم  در سطح استان و تمام شهرستان ها می بایست 
به تناســب جمعیت دانش آموزی و... توزیع شده و 
بگونه ای نباشــد که مخفیانه کلاه گشاد بر سر بعضی 
از  مدارس و ادارات  نابرخوردار  بگذارند و در نتیجه 
ایــن عمل  محرومیت ها و بــی عدالتی ها عمیق تر 
شود. موضوع مهم دیگر اینکه مسئولان استان تلاش 
نمایند تا به مرور و شــیوه های مختلف معلمان مورد 
نیاز استان را تامین کنند تا این کمبودها برطرف شده 
و اولویت  در جذب نیروهای بومی قرار داده شــود. 
زیرا که تجربه نشــان داده نیروهای غیربومی پس از 
استخدام و استفاده از سهمیه به شهرستان های خود بر 
می گردند و معضل کمبود معلم در اســتان به صورت  
 لاینحل باقی می ماند. از طرفی دیگر بایستی شرایط 
بگونه ای باشــد تا دانش آموزان عدالت آموزشی را 
در تمام مناطق اســتان مانند سایر استان های کشور 
لمس کنند و  در حال حاضر از این عدالت آموزشی 
بسیار فاصله داریم.  در کنکور سراسری  می بایست 
ســهمیه هایی را  به دانش آمــوزان مناطق  محروم 
استان اختصاص داده شــود تا دانش آموزان محروم 
هرمزگانی در کنکور با استان های برخوردار رقابت 
نکنند و با استفاده از ســهمیه مناطق محروم بتوانند 
وارد دانشگاه های مطرح کشور شده و حمایت های 
لازم در تمامــی زمینه ها صورت گیرد تا پدیده های 
شــومی چون قاچاق ســوخت باعث از دست رفتن 
این سرمایه های عظیم انســانی استان نشود و آمار 
دانش آموزان بازمانــده  از تحصیل به معضل بعدی 
آموزش و پرورش اســتان  اضافه نشود.  مسئولان 
استان، نمایندگان مجلس و  خصوصا متولیان آموزش 
 و پــرورش  نباید کمبودها را کتمان کنند و بایســتی 
این کمبودها را فریاد بزنند تا شــاید صدایشــان به 
پایتخت نشینان برسد و قدم های موثری  در راستای 
حل مشکلات و معضلات عدیده و عمیق آموزش و 

پرورش استان هرمزگان برداشته شود .
  علی زارعی

کمبود معلم 
در آموزش و پرورش هرمزگان 

 گروه خبر // در حکمی از ســوی معاون وزیر آموزش 
و پرورش، »محمد هادی کشــاورزی« به سمت رئیس 
اداره فعالیت های اجتماعــی و مهارت های ارتباطی 
اداره کل فرهنگی هنری، اردوها و فضاهای پرورشی 

وزارت آموزش و پرورش منصوب شد.  
   بــه گــزارش خبرنــگار دریــا ، در حکمــی از 
ســوی اصغر باقرزاده معــاون پرورشــی و فرهنگی 
آمــوزش و پــرورش وزارت آمــوزش و پــرورش، 

 »محمد هادی کشــاورزی« بــه عنوان رئیــس اداره 
فعالیــت های اجتماعی و مهارت هــای ارتباطی  اداره 
کل فرهنگی هنری، اردوها و فضاهای پرورشی وزارت 

آموزش و پرورش منصوب شد. 
   وی پیش از این رئیس اداره امورتربیتی، مشــاوره و 
مراقبت در برابر آسیب های اجتماعی اداره کل آموزش 

و پرورش استان هرمزگان بود.

پشت پرده سیاست 

  
سخ ویرانگر ایران به تهدیدات

ســخنگوی وزارت خارجه : تهران از »حق مشــروع« فلسطین »برای رفع تجاوز و دفع 
اشــغالگری« دفاع می کند.  هر اقدام احمقانه علیه ایران نیز با »پاسخی ویرانگر« روبه رو 
خواهد شد.نشســت خبری هفتگی کنعانی سخنگوی وزارت خارجه کاملا تحت الشعاع 
تحولات اخیر در فلسطین اشــغالی بود و وی به عنوان موضع رسمی جمهوری اسلامی 
ایران ضمن حمایت از حمله حماس به مواضع اشــغالگران ، ایــن اقدام را خودجوش و 
مســتقل از ایران عنوان کرد. اوهمچنین تاکید کرد که هر اقدام احمقانه علیه ایران با پاسخ 
ویرانگر مواجه خواهد شــد. گراهام، ســناتور آمریکایی ادعا کرده بود در صورت حمله 
حزب ا... به اسرائیل باید به تأسیســات پالایش نفت و زیرساخت های نفتی ایران حمله 
شــود. همزمان، نمایندگی دایمی جمهوری اســلامی ایران نزد سازمان ملل متحد دست 
داشتن ایران در حملات گروه های مقاومت از جمله حماس علیه رژیم صهیونیستی را رد 
 کرد. پیشتر، روزنامه وال استریت ژورنال  مدعی شده بود که ایران در هفته های گذشته در 
برنامه ریزی برای اجرای این حملات نقش داشته است.با این حال، دولت آمریکا گفته است 
به رغم روابط عمیق میان جمهوری اسلامی و حماس،  شواهدی در اختیار ندارد که نشان 
 دهد ایران در این حملات شــرکت داشته است. نکات مهم این نشست خبری را در ادامه 
می خوانید:* شاهدیم در موضوع اخیر فلسطین برخی طرف های مشخص که همواره حامی 
مستمر جنایات روزمره رژیم صهیونیستی علیه ملت فلسطین بودند، اکنون در تلاشند در 
تحولات جدید جای ظالم و مظلوم را عوض کنند و بدون توجه به تضییع 7۵ ساله حقوق 
ملت فلســطین توسط یک رژیم اشغالگر و ذره ای اعتنا به این همه جنایات این رژیم، در 
تحولات اخیر در کنار ظالم و به پشتوانه ظالم علیه ملت مظلوم فلسطین ایستادند.* برگزاری 
نشست اضطراری سازمان همکاری اسلامی درباره تحولات در سرزمین های اشغالی کمک 
می کند کشورهای اسلامی از ظرفیت های داخلی و بین المللی برای حمایت سیاسی و معنوی 
و حمایت حقوقی - بین المللی از ملت فلسطین استفاده کنند. نحوه حمایت دسته جمعی از 
فلسطین در سایه برگزاری این نشست مطرح خواهد شد و کشورها هستند که پیشنهادهای 
خود را مطرح می کنند.* مقاومت فلســطین درباره اعلام آمریکا مبنی بر گسیل کردن ناو 
هواپیمابر به ســمت آب ها ی مدیترانه، اعلام کرد که این اعلامیه از سوی آمریکا به معنای 
مشارکت عملی در حمله و تعرض رژیم صهیونیستی به ملت فلسطین است. گسیل ناو و یا 
هر حمایت دیگری از رژیم صهیونیستی به معنای قرار گرفتن در کنار ظالم است. این که این 
درگیری گسترش یابد، جزو احتمالات است. تأکید داریم که تداوم حملات رژیم صهیونیستی 
علیه ملت فلسطین اقدام آتش افروزانه اســت و کشورها باید مداخله کرده و از اقدامات 
جنون آمیز رژیم صهیونیستی جلوگیری کنند.*طرح موضوعاتی درباره ایران و نقش ایران 
با هدف انحراف اذهان عمومی و توجیه اقدامات احتمالی بعدی آن هاست که باید متوجه 
مسئولیت های خودشان در استمرار تعرض و جنایات رژیم صهیونیستی علیه ملت فلسطین 
باشند.* تلاش ما در ارتباط با کشورهای اسلامی این است که کشورهای اسلامی باید در 
کنار حقوق شناخته شده ملت فلسطین قرار بگیرند و ما هیچ موجودیت و حقی برای رژیم 
صهیونیستی به عنوان رژیم غاصب و اشغالگر قائل نیستیم. همه تلاش های ما در مورد مسئله 
فلسطین دایر بر تقویت حمایت کشورهای اسلامی از حقوق ملت فلسطین و تشکیل دولت 
فلســطینی از بحر تا نهر خواهد بود.* اطلاعی از تاریخ تعیین شده  ای برای برگزاری دور 
جدیدی از گفت وگوهای غیرمستقیم ایران وآمریکا ندارم، البته همان گونه که قبلا اعلام کرده 
بودیم در این ارتباط مسیر دیپلماسی همچنان باز است و تبادل پیام ها به صورت غیرمستقیم 
می تواند از طریق واسطه ها انجام شــود.* درباره اظهارات اخیر »جوزپ بورل« مسئول 
سیاست خارجی اتحادیه اروپا مبنی بر ارجاع موضوع عدم اجرای تعهدات ایران به کمیسیون 
مشترک برجام: برجام توافقی است چندجانبه و همه اعضای برجام متعهد به اجرای تعهدات 
هستند. باید همه تعهداتشان را انجام دهند و اگر مسئولیت و تعهدی هست که هست، متوجه 
همه اعضاست. آن که از تعهدات خود شانه خالی کرده آمریکا و دیگر اعضای اروپایی برجام 

هستند. مسئولیت ها متوجه آمریکا و شرکای اروپایی آن است و توپ در زمین آن هاست. 

جزئیات جدید از نیروگاه دوم هسته ای
رئیس ســازمان انرژی اتمی: بر اساس سند چشم انداز ۲۰ ساله نیاز است ۲۰ 
هزار مگاوات برق تولید شود که این برنامه با سرمایه گذاری ۵۰ میلیارد دلاری 
محقق می شــود.عملیات بتن ریزی دیواره »ترازبالای صفر« واحد دوم نیروگاه 
اتمی بوشــهر با حضور رئیس ســازمان انرژی اتمی، جمعی از معاونان وی و 
مدیران ارشد صنعت هسته ای، آغاز شد. عملیات ساخت واحد های دوم و سوم 
نیروگاه اتمی کشور از سال ۱۳96 و در زمینی به وسعت ۵۰ هکتار در کنار واحد 
یکم آغاز شده که هر یک از این واحدها پس از راه اندازی ۱۰۵7 مگاوات برق 
هسته ای تولید خواهند کرد. محمد اسلامی با اشاره به حمایت دولت از ساخت 
واحدهای دوم و ســوم نیروگاه اتمی بوشــهر اظهار کرد: حمایت های دولت و 
تأکیدات رئیس جمهور در اجرای تدبیر رهبر معظم انقلاب اســلامی، منجر به 
تســریع و رفع موانع ســاخت این  ۲ واحد نیروگاه اتمی شده است. وی اضافه 
کرد: ســال گذشته در راستای این تدبیر شرایطی فراهم شد که ظرفیت اجرایی 
جبهه های واحدهای دوم و سوم نیروگاه اتمی بوشهر تسریع شود و با برنامه ای 
تدوین شــده با پیمانکاران پروژه از سال گذشته تاکنون افزون بر یک میلیارد و 
8۰۰ میلیون یورو توافق اجرایی صورت گرفته است و جبهه های مختلف این 
پروژه فعال شــد.رئیس سازمان انرژی اتمی ایران افزود: سال گذشته نسبت به 
امروز حجم فعالیت ها در ســاخت دو نیروگاه اتمی بوشهر ۱۰برابر با همکاری 
دست اندرکاران افزایش یافته است و از ابتدای امسال به صورت شبانه روزی در 
ساخت این پروژه در سه شیفت پیمانکاران فعالیت می کنند. اسلامی با اظهار این 
که تلاش می شــود بر اساس برنامه زمان بندی پروژه اجرا شود، گفت: وضعیت 
روند اجرای پروژه مطلوب نیســت چون به ظرفیت مدنظر نرســیده ایم و باید 
فعالیت ها ۲.۵برابر در ساخت واحدهای دوم و سوم نیروگاه اتمی بوشهر افزایش 
یابد و الحمدلله مقدمات آماده سازی برای تحقق این مهم فراهم شده است. وی 
با بیان این که »با تحکیم بستر امید می رود در ماه های آینده عملیات بتن ریزی 
واحد ســوم نیروگاه بوشهر آغاز شــود« افزود: الحمدلله شرایط امروز در این 
نیروگاه ها نسبت به گذشته متفاوت است و تحولات خوبی صورت گرفته است. 
بر اســاس سند چشم انداز ۲۰ ساله نیاز است ۲۰ هزار مگاوات برق تولید شود 
که این برنامه با ســرمایه گذاری ۵۰ میلیارد دلار محقق می شود.رئیس سازمان 
انــرژی اتمی ایران اضافه کرد: پیمانکاران با نیروهای کارآمد در ســاخت این 
۲ واحد نیروگاه هســته ای فعال هستند، مجری و کارفرمای این طرح مجهز و 
تأمین اعتبار شده است. اسلامی با بیان این که با حمایت دولت و سران سه قوه 
تخصیص اعتبار خوبی برای آن در نظر گرفته شده است، گفت: امید می رود بر 
اساس برنامه زمان بندی واحد دوم کمتر از ۵ سال آینده و واحد سوم نیز با ۱.۵ 

سال فاصله تکمیل و افتتاح شود.
تازه های مطبوعات

دنیای اقتصاد- پیش بینی ها نشان می دهد که احتمال افزایش قیمت در بازارهای 
جهانی طلا و نفت در روزهای آینده وجود دارد. در کنار بازارها، گسترده تر شدن 
این جنگ)طوفان الاقصی( می تواند فضای اقتصاد ایران و جهان را نیز تغییر دهد. 
در حال حاضر اکثر کشــورها با تورم بالا روبه رو هستند و یک جنگ جدید 
باعث شارژ قیمت های انرژی در آستانه ورود به فصل سرد و افزایش قیمت های 

مصرفی خواهد شد.
 همشــهری - ایران طی ماه های گذشــته توانســته اســت به صفوف داخلی 
رژیم صهیونیســتی نفوذ و از اختلافات آن ها  استفاده کند و اطلاعات و تصاویر 
بســیار سری به دست آورد. این کمک ها ممکن است به غلبه بر پیشرفت ها در 

جنبه اطلاعاتی مقاومت فلسطین کمک کرده باشد.

 شــرق- مخاطب با عبور چندباره از تلویزیون به سمت عادل فردوسی پور و 
دیگر چهره های محبوب دیروز این نهاد مــی رود که این روزها در فضایی به 
غیر از قاب همیشگی، برای شان برنامه های باکیفیت دارد. پس اولین دلیل برای 
عصبانیت از دست عادل همین است: پذیرش این که عادل و عادل ها بیرون از 

تلویزیون هم می توانند موفق شوند، برای شان نگران کننده است.
 کیهان – مصلای تهران مکان مقدس و محل عبادت و بندگی است. نباید این 
مکان مقدس را آلوده به نمایش مانکن ها تبدیل کرد.اگر سری به نمایشگاه روستا 
و عشایر بزنید کلکسیونی از مانکن ها از غرفه داران و بازدیدکنندگان را مشاهده 
می کنید. چرا فقط کسب درآمد برای متولیان این مجموعه اصل شده است؟ هنگام 

اذان هم به جای پخش اذان آهنگ پخش می شود.
  اعتماد - عباس عبدی نوشت:آینده جنگ )طوفان الاقصی( را کسی نمی داند 
چه می شود. یک ســکه ای است که به بالا پرتاب شده، تا پایین آمدن، ده ها و 
صدها بار جا عوض می کند. بنابراین نتیجه نهایی را قطعی ندانیم. چون بازیگران 
این بازی فقط حماس و اسرائیل نیستند.این جنگ فارغ از هر نتیجه ای که داشته 
باشــد، یک نکته را نشان می دهد؛ این که بدون حل مسئله فلسطین حداقل در 
چارچوب قطعنامه های ۳۳8 و سایر اسناد و حقوق بین الملل نمی توان مسئله 
فلسطین را با تکیه بر زور حل کرد. بحران های این چنینی جز توافق های پایدار 

راه حل دیگری ندارد.
انعکاس

خبرگزاری دانشجو خبرداد: شیخ ابراهیم زکزاکی رهبر شیعیان نیجریه امروز 
وارد ایران خواهد شد. شیخ زکزاکی برای مدت طولانی از سوی دولت نیجریه 

در بازداشت خانگی به سر می برد.
 اکو ایران نوشت: رئیس مرکز تحقیقات صدا و سیما گفت:مصرف رسانه های 
اجتماعی در ۱۰ ســال اخیر از ۴۲ درصد به 67 درصد رســیده است و افراد، 
خصوصا نوجوان ها نه تنها صداوســیما، بلکه شبکه های ماهواره ای هم تماشا 

نمی کنند و سبد مصرف آنان به سمت فضای مجازی رفته است./اکوایران
 همشهری آنلاین خبر داد: صراط  نیوز در گزارشی مدعی شد که علی غفاریان 
مدیر مسئول این سایت خبری یک شنبه شب هفته گذشته بازداشت شده است.

این سایت خبری اصولگرا همچنین مدعی شده که هاتف صالحی، دیگر فعال 
رسانه ای اصولگرا، نیز به صورت همزمان بازداشت شده و علی رغم گذشت یک 

هفته، دلیل بازداشت آن ها اعلام نشده است.
 فردانیوز نوشت:یکی از مواضع که چهار روز قبل از عملیات طوفان الاقصی از 
سوی رهبری بیان شد، درباره ریشه کن شدن سرطان رژیم غاصب در کلّ منطقه 
به دســت مردم فلسطین و نیروهای مقاومت بود که در صفحات مختلف رهبر 
انقلاب در شبکه X بازدید بیش از ۴ میلیونی داشت . حالا این شبکه اجتماعی 

آن محتواها را مخفی کرده و امکان پسند و اظهارنظر را از آن حذف کرد.
 عصرایران نوشت : مدیرعامل هواپیمایی جمهوری اسلامی ایران از ایمیل یک 
فرد ناشناس برای پلیس هامبورگ در رابطه با تهدید بمب گذاری در پرواز تهران 
هامبورگ خبر داد.وی اظهار کرد: یک فرد ناشناس ایمیلی به پلیس هامبورگ 
ارسال کرده و مدعی بمب گذاری در پرواز تهران هامبورگ شده است. مسافران 
از هواپیما پیاده شــده و یک ســری اقدامات امنیتی و چک هواپیما و وسایل 
مســافران صورت گرفت.  ظاهرا به دلیل ایــن تهدید بمب گذاری، پروازهای 
فرودگاه هامبورگ به طور کامل متوقف شــد اما با خنثی شدن تهدید، فرودگاه 
به فعالیت عادی خود بازگشت. پلیس فدرال اکنون در حال بررسی منبع تهدید 

است.

انتصاب یک هرمزگانی در وزارت آموزش و پرورش 

گروه خبر // معاون فنی و نگهــداری اداره کل بنادر و دریانوردی 
هرمزگان گفت: ۱۷ فروند انواع شــناور در 6 ماهه امســال پس از 
انجام تعمیرات زیر آبی در تعمیرگاه دریایی بندر شهید رجایی به 

آب اندازی شد.

   به گزارش خبرنگار دریا ، »فریدون پیش دار« در خصوص عملیات 
تعمیرات زیرآبی و به آب اندازی شــناورها در بندر شهید رجایی در 6 
ماهه سال جاری افزود: در راستای حفظ توان  عملیاتی بنادر ۱7 فروند 
انواع شناور بعد از تعمیرات زیرآبی به آب اندازی)داکینگ( شد. وی این 
شناورها را شامل پنج فروند یدک کش که ۴ فروند آن مربوط به بنادر 
بوشهر و بندر امام خمینی)ره( بود، عنوان کرد و افزود: یدک کش های 
نیمروز، فتح المبین و نجف اعزامی از بندر بوشهر و یدک کش صبور ۱ 
نیز مربوط به بندر امام خمینی)ره( است. معاون فنی و نگهداری اداره 
کل بنادر و دریانوردی هرمزگان ادامه داد: در این بازه زمانی ۲ فروند 

راهنمابر)شناورهای قیام ۲ و هادی۴(، سه فروند شناور تندرو جستجو 
و نجات شامل شــناورهای ناجی ۱۵ و ۳ و ۱6، ۲ فروند شناور های 
مولتی کت چند منظوره، مراد ۱ و ۲ و ۲ فروند شناور زباله روب صدف 
۲ و ۳ در این مدت تعمیر و به آب اندازی شد.پیش دار، از دیگر تعمیرات 
زیرآبی تجهیزات دریایی به سه فروند اسکله های شناور فلزی و بتنی 
شــامل اسکله های فلزی شناور بندرگاه جاسک، لاوان و اسکله بتنی 
شناور بندر شــهید حقانی اشــاره کرد. وی تعداد داک اضطراری در 
سرسره تعمیراتی بندر شهیدرجایی را نیز ۲ مورد اعلام کرد. داکینگ و 

آنداکینگ به عملیات به آب اندازی و از آب گیری گفته می شود.

در 6 ماهه امسال صورت گرفت؛

تعمیرات زیرآبی ۱۷ فروند انواع شناور در بندر شهید رجایی

خبر

سرمقاله
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سال بیست و دوم شماره 4278 علیرضا حائری زاده سرویس استان ها //
رئیس کل دادگستری استان یزد گفت: 
ثمره رشادت سبزپوشان نیروی انتظامی 
از نقطه ی صفر مرزی تا قلب کشــور، 

امنیت پایدار در کشور است.
  به گزارش خبرنــگار دریا ؛ غلامعلی 
دهشــیری در دیدار با فرمانده انتظامی 
استان به مناسبت هفته ناجا افزود: مجموعه 

قضایی و نیروی انتظامی مکمل یکدیگر 
در تأمین امنیت و اجرای عدالت در کشور 
می باشــند که پابه پای هم برای توسعه و 
تعالی ایران اســلامی تلاش می کنند.وی 
تصریح کرد: مقابله با قاچاق مواد مخدر، 
کالا و ارز، صیانــت از امنیــت مردم در 
فضای مجازی و شناسایی و دستگیری 
مجرمین خطرناک در اســتان در کمترین 

زمان ممکن هم ناشــی از هوشــمندی، 
عزم جدی و رشادت سبزپوشان نیروی 
انتظامی است.این مقام قضایی، استان یزد 
را از استان های امن کشــور ذکر کرد و 
بیان داشت: متلاشی کردن باندهای فعال 
در زمینه قاچاق مواد مخدر، شناســایی 
و دســتگیری عاملین جرایم خشن در 
کمترین زمان ممکن و شناسایی باندهای 

فعال در  سرقت باعث شده استان یزد از 
استان های امن در کشور محسوب  گردد.
وی به تلاش دشمن در جهت خدشه به 
امنیت و احساس امنیت در کشور اشاره 
کرد و ابراز داشت: شرایط در سال پیش 
رو با توجه به موضوع انتخابات از اهمیت 
بسیار بالایی برخوردار است که باید رصد 
مسائل خرد وکلان در دستور کار متولیان 
امنیت قرار گیرد.در پایان این نشســت 
اعضای شــورای قضایی استان با اهداء 
 شــاخه گل هفته ناجا را بــه دلیر مردان 

بی ادعای نیروی انتظامی تبریک گفتند.

رئیس کل دادگستری استان یزد:

ثمره رشادت نیروی انتظامی، امنیت پایدار کشور است

 کلیات "طرح تقلیل اختیارات شهردار اهواز" 
به تصویب شورای شهر رسید

   حسن سیلاوی ســرویس استان ها //  کلیات طرح تقلیل 
اختیارات شــهردار اهواز با هفت رای اعضای شــورای شهر به 
تصویب رسید. به گزارش خبرنگار دریا ؛  صد و سی و یکمین 
جلسه شورای شهر اهواز در صحن علنی شورای شهر برگزار شد 
که مهمترین دستور کار آن طرح تقلیل اختیارات شهردار اهواز بود.
طرح تقلیل اختیارات شهردار اهواز دستور کار جلسه قبل شورا 
بود که به دلیل غیبت برخی از اعضا و به حد نصاب نرسیدن شورا، 
لغو شد.با دستور پورموسوی رییس شورای شهر اهواز کلیات این 
طرح به رای گذاشته شد که با هفت رای به تصویب رسید.همچنین 
قرار شــد جزئیات این طرح با حضور تمامی اعضای شورا در 
کمیسیون تلفیق بازنگری شود.در ابتدای جلسه سید جواد رضوی 
عضو موافق با این طرح گفت: یکی از شعارهای شورای ششم 
بحث شــفافیت در رفتار و عمل مدیران و مباحث مالی، حقوق 
و دســتمزد بود که به طور کامل محقق نشده است.وی افزود: در 
سال گذشته تذکر و نقد فراوانی به مسئله ترک تشریفات انجام شد 
اما پاسخ منطفی و دقیقی از سوی شهرداری دریافت نکردیم در 
حالی که اعضای شــورا باید از سرنوشت ۱۰ هزار میلیارد ریال 
حق آلایندگی و سیستم حقوق و دستمزد شهرداری مطلع باشند.
عضو شورای شهر اهواز با بیان اینکه چرا اعضای شورا نباید از 
نحوه پاداش و مزایا پرسنل شهرداری بی اطلاع باشند گفت: سامانه 
نیروی انسانی همچنان سربسته بوده و دسترسی به آن در اختیار 
اعضای شورا نیست. قطعا این پنهان کاری ها باعث بی اعتمادی به 
مدیریت شهری خواهد شد.وی ادامه داد: طبق قانون شهرداری 
اهواز موظف اســت تمامی مناقصه ها و مزایده ها و قراردادهای 
منعقده را هر سه ماه یک بار به شورا ارائه دهد. همچنین فهرست 
طرح هــای اجرایی و پروژه ها را در اختیار شــورا قرار دهد که 
هیچ کدام از این موارد انجام نشد.رضوی گفت: نظارت شورا بر 
شهرداری در حد صفر یا حداقل است لذا طرح تقلیل اختیارات 
شــهردار مطرح شد تا از این طریق کار نظارت و هویت شورای 
شهر مجددا احیا شود.در ادامه سیاوش محمودی عضو مخالف این 
طرح گفت: اگر اعضای شــورا در طی ۲ سال اخیر تخلفاتی در 
حوزه ترک تشریفات از سوی شهرداری دیده اند، شفاف به مردم 
اعلام کنند. وی افزود: روند انجام یک مناقصه در شــهرداری از 
موقع شروع تا زمان منجر به قرارداد شاید چند ماه طول بکشد و 
قطعا با تصویب طرح تقلیل اختیارات شهردار به این زمان اضافه 
خواهد شد.محمودی بودجه شهرداری اهواز ۱۳۰ هزار میلیارد 
ریال عنوان کرد و گفت: در سال 97 سقف معاملات در شهرداری 
سه میلیارد و ۲۰۰ میلیون ریال بود در حالی که اختیارات شهردار 
۱۰۰ میلیارد ریال حدود ۳۰ برابر بود. این میزان در سال ۱۴۰۲ 

چهار برابر شده است.

علیرضا حائری زاده ســرویس اســتان ها // 
مدیــرکل مدیریت بحران اســتانداری 
سازمان های  توجه هشــدار  گفت:با  یزد 
هواشناســی در مورد بارندگــی پاییز و 
زمستان ســالجاری و امکان وقوع سیل 
از مردم درخواســت داریم نســبت به 
بازدید ساختمان های خود اقدام کنند تا 

خسارت های احتمالی کاهش یابد. 
؛  دریــا  خبرنــگار  گــزارش  بــه     
"علی ملکزاده" روز دوشنبه افزود: با توجه 
به هشدارهایی که سازمان هواشناسی در 
ســطح ملی و بین المللی در مورد وقوع 
بارش های امســال داده موضوع آمادگی 
شهرستان ها در دستور کار این ستاد قرار 
گرفت و دستورالعمل ایمن سازی در مقابله 
با بحران ســیل نیز ابلاغ شــد .وی ادامه 
داد: بازدید هایی نیز چند روز گذشــته از 
برخی شهرستانهایی که احتمال خطرات 

بیشتری بود با حضور استاندار یزد انجام 
و دستورات لازم نیز صادر گردید همچنین 
در شورای برنامه ریزی استان نیز اعتباری 
از محل ســهم یک درصد معــادن برای 
ایمن سازی مصوب شد تا برای کارهای 
اضطراری هزینه شــود.مدیرکل مدیریت 
بحران اســتانداری یزد گفت: در شهر یزد 
نیز بیش از ۱7 ســازه آبــی خاکی باید 
احداث می شد که در داخل و خارج شهر 
این سازه ها اقدام شد همچنین در حوزه 
روان آبها عملکرد سیل بند ها در سیل سال 
گذشته در حاشیه غربی شهر یزد قابل قبول 
بود اما در برخی از نقاط بخاطر اختلافات 
برخی از دستگاههای اداری اقدامی نشده 
بود و لذا از اعتبارت شهرداری سازه هایی 
در حال احداث است . ملکزاده ادامه داد: 
افزایش و طراحی ظرفیت های سیل نیز 
امسال در دستور کار قرار گرفت که یک 

سازه توسط ارتش و همزمان با سیل مرداد 
ماه ســال قبل ایجاد شد و چند سازه نیز 
توســط مجموعه هایی که زمین هایی را 
در اختیار دارند در حال احداث اســت تا 
نقاط خطرساز برطرف شود همچنین در 
شهر یزد نیز توسط شــهرداری اقداماتی 
همزمــان با مشــاوره و طراحی در حال 
انجام است .وی افزود: بر اساس بررسی 
سال گذشته از واحد های خسارت دیده، 
 بخش اعظمی از خســارت هــا به دلیل 
عدم حضور مالک در منــزل یا به دلیل 
فرســوده بودن یا چند مالکــی و عدم 
پاکسازی کانال های راه آب بود.ملکزاده 
اظهار داشــت: منازل جدیدالاحداث نیز 
حتما کرســی لازم را پیش بینی و سپس 
نســبت به احداث ساختمان اقدام کنند تا 
اگر وقوع سیل داشتیم، کمترین خسارت 

را شاهد باشند. 

یزدی ها برای ایمن سازی ساختمان های 
خود قبل از بارندگی اقدام کنند

ابوالحسن جعفری سرویس استان  سید 
ها // رئیس ســازمان انرژی اتمی ایران 
گفت: بر اساس سند چشم انداز ۲۰ ساله 
نیاز است ۲۰ هزار مگاوات برق تولید شود 
که این برنامه با سرمایه گذاری ۵۰ میلیارد 

دلار محقق می شود. 
   به گزارش خبرنگار دریا ، محمد اسلامی 
در مراســم دهمین ســال بهره برداری از 
نیروگاه اتمی بوشهر اظهار کرد: برای رسیدن 
به تولید بخشی از این برق هسته ای، تولید 
چهار هزار مگاوات برق برنامه ریزی شده 
که در قالب نیروگاه اتمی موجود بوشــهر 
و واحدهای دوم و ســوم این نیروگاه قابل 
افزود: سرمایه گذاری  است.وی  دست یابی 
 6۰۰ میلیــون یورویی از محــل اعتبار 
پیش بینی شــده اولیه یک میلیارد و 8۰۰ 
میلیــون یورو برای طرح هــای مرتبط با 
ســاخت واحدهای دوم و ســوم نیروگاه 
بوشــهر انجام شده اســت.رییس سازمان 
انرژی اتمی ایران تصریح کرد: تعداد افراد 
شاغل در مراحل ساخت واحد دوم و سوم 
نیروگاه اتمی فقط طی یک ســال گذشته 
حدود ۱۰ برابر شده و برای یک سال دیگر 
نیز شاهد افزایش همین میزان شاغل در این 
نیروگاه خواهیم بود.اســلامی با اعلام این 
که موارد مصرف انرژی هســته ای در همه 
مراحل زندگی مردم قرار دارد، گفت: حوزه 
سلامت و رادیوداروها از جمله بخش هایی 
است که تولیدات فناورانه هسته ای در آن 
نقش اساســی دارد.وی بیان کرد: نگاه ما 
در ســازمان انرژی اتمی، توسعه صنعت 
هســته ای به عنوان یک فناوری پیشران و 

راهگشای مسیر پیشــرفت بر خواسته از 
منویات رهبــری و محورهای مورد تاکید 
رئیس جمهور اســت که مــی تواند برای 
کشور اقتدارآفرین باشد و تولید قدرت کند.

رئیس ســازمان انرژی اتمی ایران یادآور 
شد: در این مسیر، سعی می شود که از توان 
متخصصین و شرکت های داخلی و تولیدات 
بینه و مناسب آنها استفاده شود.اسلامی با 
 اشاره به سنگ اندازی های دشمنان نظام طی 
سه دهه گذشته برای متوقف کردن صنعت 
 هسته ای کشــورمان، گفت: آنها نه تنها از 
ابزارهای سیاســی و حقوقی برای دست 
انــرژی صلح آمیز  به   نیافتن کشــورمان 
هســته ای به هر کاری متوسل شدند بلکه 
با فشارهای روانی و اتهامات بیهوده سعی 
کردند این مسیر را منحرف و یا از بین ببرند.

وی ادامه داد: این در حالی اســت که هیچ 
کدام از این سنگ اندازی ها، نه تنها خللی در 
مسیر پیشرفت هسته ای ایران ایجاد نکرد 
بلکه عــزم و اراده متخصصین ایرانی برای 
بومی ســازی و خودکفایی این صنعت را 
بیشتر کرده است.رییس سازمان انرژی اتمی 
ایران عنوان کرد: طرح های در دست اجرای 
ســازمان انرژی اتمی ایران برای ساخت 
ایزوتوپ های دارویی و تولید رادیوداروها، 
به گونه ای اســت که در سال آینده شاهد 
ایجاد یک ظرفیت پنج برابری به نســبت 
امروز هستیم.اسلامی بیان کرد: از سال آینده 
و با افزایش ظرفیت تولید رادیوداروها، ایران 
 تبدیل به قطب رادیودارو در جهان می شود که 
می تواند نیازهای سایر کشورها را تامین 

کند.وی عنوان کرد: با اســتفاده از انرژی 
هسته ای کنترل گازهای گلخانه ای، استفاده 
از انرژی پــاک و پرتودهی به محصولات 
غذایی و کشــاورزی بــرای تامین امنیت 
غذایی تسریع می شــود که در این زمینه 
۱۲ منطقه توسعه پرتودهی در دست اجرا 
ایران  اتمی  انرژی  داریم.رییس ســازمان 
تولید و تامین ابزار دقیق مورد نیاز صنایع 
بزرگ کشــور را از دیگــر کارکردهای 
این ســازمان دانســت و گفت: کل ابزار 
بزرگ صنعتی شــامل  مجتمع های  دقیق 
فولاد،  صنایع  پالایشگاه ها،  پتروشیمی ها، 
سیمان و سلولوزی توسط سازمان انرژی 
اتمی ایران تولید و تامین می شود.اسلامی 
افزود: با ساخت حجم فراوانی از نیازهای 
صنایع کشــور به ابزار دقیق در ســازمان 
انرژی اتمی ایران، وابستگی این صنایع به 
تامین آن در خارج کشور رفع شده است.

رئیس سازمان انرژی اتمی ایران در بخشی 
دیگری از ســخنانش با اشاره به ضربه بی 
به صهیونیست ها،  مقاومت  ســابقه جبهه 
گفت: این اقدام نشــان از اعتماد به نصرت 
الهــی، توکل به خداوند، پیــروی از قرآن 
و هدایت مقــام عظمای ولایت اســت..

 وی بیان کرد: رژیم صهیونیســتی در طی 
ســال های متمادی و به ویژه در یک سال 
گذشته عملیات روانی سنگینی را به منظور 
ناامید کردن مردم و خالی کردن دل مسلمین 
و طرفداران انقلاب اسلامی علیه کشورمان 
راه انــدازی کرده بودند که با یک ســیلی 

محکم از مردم و ملت مواجه شدند.

سرمایه گذاری ۵۰ میلیارد دلاری 
برای تولید ۲۰ هزارمگاوات برق هسته ای

عکس روز

رضا فتحی مقدم ساحل سورو  بندرعباس

کاریکاتور

طرح : معصومه زارعی

 علیرضا حائری زاده سرویس استان ها // 
مدیرکل آموزش و پرورش اســتان یزد 
گفت: کمبود معلم در اســتان نداریم و 
تمام راه های جنبی و قانونی برای تامین 

معلم انجام شده است. 
   بــه گزارش خبرنــگار دریا ، "محمد 
کاظم رحیمــی نژاد" افــزود: در مورد 
 کمبود کتاب در صورتی که دانش آموزی 
ثبت نام کرده و نام وی در ســامانه ثبت 
شــده باشــد هیچ کمبودی نیست؛ این 
مشکل برای دانش آموزانی است که در 
ســامانه ثبت نام نکرده باشند.وی ادامه 
داد: در برخی از رشــته های فنی و کار 
و دانش به دلیــل اینکه معمولا آمار در 
شهریور ماه افزایش پیدا می کند و بخشی 
 از تجدیــدی های پایه نهــم نیز در این 
رشــته ها حضور خواهند یافت امکان 
کمبود در برخی از کتاب ها وجود دارد 
که آن هم به مرور رفع می شــود . وی 
ادامه دارد : در میان پایه ها هیچ مشکلی 

نداریــم و فقط ورودی هــای پایه اول، 
هفتم و دهم امــکان دارد به دلیل تاخیر 
در ثبت نام ســامانه با مشــکل مواجه 
باشند که سازمان مطالعه و تدوین کتب 
درسی نیز زمان ثبت نام کتاب را تا پایان 
شهریور ماه تمدید کرد و لذا اگر مشکلی 
 وجود دارد به دلیل تاخیر ثبت نام والدین 
دانش آموزان در سامانه است .مدیرکل 
آموزش و پرورش اســتان یزد در مورد 
رفع نگرانــی برخی از خانــواده های 
مدرســه اســتعدادهای درخشان شهید 
رمضانخانی یزد نیز اظهار داشــت: مقرر 
شــد این واحد آموزشی به دلیل کمبود 
جا و اضافه شــدن یک کلاس به جمع 
کلاس های این مدرســه، جابجا شــود 
لذا از ابتدای ســال جــاری مکان های 

مختلف پیش بینی شد که مدرسه محمد 
طاهــری اولین گزینه بود و به دلیل زیاد 
بودن تعداد دانش آموزان مورد موافقت 
قرار نگرفــت.وی ادامــه داد: در ادامه 
مدرســه ای در بلوار جمهوری اسلامی 
یزد پیگیری و با موافقت خیر مقرر شد 
این جابجایی انجام شود و در حال حاضر 
بیش از 8۰ درصد وسایل آموزشگاه نیز 
 منتقل شده اســت اما تعدادی از والدین 
دانش آموزان نســبت به دوری راه این 
مدرســه گلایه مند بودند و تقاضا دارند 
که محل ســابق مدرسه شهیدان مزیدی 
برای دانش آموزان ســمپاد اختصاص 
یابد .مدیرکل آموزش و پرورش استان 
یزد افزود : این مدرســه از سال ۱۳9۴ 
با توافــق اداره آمــوزش و پرورش و 

وزارتخانه برای تکمیــل کمبود فضای 
آموزشی به دانشــگاه فرهنگیان واگذار 
شده و چون این دانشگاه مستقل و تحت 
نظارت وزات آموزش و پرورش اســت 
لذا تصمیم گیری آن در حوزه مسئولیت 
ما نیست و مقرر شد با پیگیری استانداری 
در این مورد تصمیم گیری و اعلام گردد.  
رحیمی نژاد اظهار داشــت: در صورت 
موافقت دانشگاه فرهنگیان این جابجایی 
امکان پذیر خواهد بود و ما رایزنی کرده 
و به صورت مکتوب نیز به استاندار یزد 
موافقت خود را اعلام کرده ایم و امیدواریم 
 این اقدام انجام شــده و بــا جابجایی 
دانش آموزان مدرسه شهید رمضانخانی 
به محل سابق مدرسه شهیدان مزیدی ، 
دغدغه و مطالبه بخشی از خانواده های 
معترض دانش آموزان نیــز رفع گردد.
امســال بیش از ۲8۰ هزار دانش آموز 
استان یزد راهی کلاسهای درس شدند؛ 
این استان بیش از ۱8 هزار فرهنگی دارد.

مدیرکل آموزش و پرورش یزد:

 کمبود معلم نداریم

 سید ابوالحسن جعفری سرویس استان ها // ناظر گمرکات 
استان و مدیرکل گمرک بوشهر گفت: با پیگیری های انجام 
گرفته و موافقت گمرک ایران، مجوز واردات خودرو به گمرک 
دیر به عنوان چهارمین گمرک تخصصی واردات خودرو در 

این استان صادر شد.  
  به گزارش خبرنگاردریا، علی سلیمانی در نشست با فرماندار دیر 
اظهار کرد: از گمرکات چهارده گانه استان هم اکنون گمرک های 
بوشهر، دیر گناوه و کنگان دارای مجوز رویه تخصصی واردات 
خودرو هستند.وی بیان کرد: مجوز اعطا شده به گمرک دیر در 
راستای وجود زیرســاخت های مطلوب در این بندر است که 

بدون تردید نقش بســزایی در رونق بیش از پیش تجارت در 
این بندر خواهد داشــت.ناظر گمرکات استان و مدیرکل گمرک 
بوشهر تصریح کرد: جهت دریافت مجوز واردات خودرو به این 
گمرک پیگیری و مکاتبات فراوانی از ســوی این ستاد صورت 
گرفته است اما گمرک به تنهایی قادر به ترخیص خودرو نیست 
و سایر دستگاه های همجوار نیز باید مجوزهای لازم را صادر 
کنند.سلیمانی تاکید کرد: در همین زمینه انتظار می رود مطابق ماده 
۱۲ قانون امور گمرکی و ماده هشت آیین نامه اجرایی مربوطه، 
سازمان های مجوز دهنده و ذی ربط نیز در شهرستان دیر مستقر 

شوند.

 حســن سیاوی سرویس اســتان ها // مدیرکل 
سیاسی و انتخابات استانداری خوزستان گفت: تمام 
تمهیدات لازم برای برگزاری انتخابات پرشــور در 

استان خوزستان فراهم شده است. 
    به گــزارش خبرنگار دریا ؛ حجت الله دهدشــت  
در نشست ســتاد انتخابات استان خوزستان بیان کرد: 
بر اســاس قانون جدید انتخابات مکلف هستیم از ۱۳ 
تا ۱9 مهرماه نســبت به تشــکیل هیات های اجرایی 
اقــدام کنیم.وی با بیــان اینکه این فراینــد در موعد 
زمانی تعیین شــده آغاز شــده و به خوبی و با دقت 
تمام در حال انجام اســت افزود: در استان خوزستان 

مجموعا باید 7۱ هیات اجرایی تشکیل شود.مدیرکل 
سیاســی و انتخابات اســتانداری خوزستان گفت: در 
 راســتای آموزش مجریان انتخابات، هفته آینده یک 
برنامه آموزشــی برای بخشــداران و معاونان سیاسی 
فرمانداری هــا و عوامل انتخابــات در اهواز برگزار 
خواهد شد.وی افزود: داوطلبانی که مرحله پیش ثبت نام 
را با موفقیت پشت سر گذاشته و کد رهگیری دریافت 
کرده اند از ۲7 مهرماه می تواننــد ثبت نام نهایی خود 
را انجام دهند.دهدشــت گفت: کسانی که کد رهگیری 
دریافت نکرده اند، می توانند در سامانه اعتراض خود را 
ثبت کرده و با مراجعه به دســتگاه مربوطه، علت عدم 

 احراز را پیگیری کنند.وی از افزایش ۲.۵ تا سه برابری 
ثبت نام داوطلبان در اســتان خبــر داد و گفت: پیش 
ثبت نام داوطلبان نسبت به دوره قبل، افزایش یافته و 
پیش بینی می کنیم در مرحله ثبت نام نهایی هم رشــد 
چشمگیری داشــته باشیم.دهدشت گفت: هیات های 
اجرایی بر اساس قانون از سه نفر عضو حقوقی و هشت 
نفر عضو حقیقی شامل معتمدین مردم تشکیل می شوند. 
فرماندار رئیس هیات سه نفره بوده و نماینده دادگستری 
و ثبت احوال دیگر اعضا هستند.وی افزود: ۳۰ نفر از 
معتمدین محل توسط فرماندار به هیات نظارت معرفی 

خواهند شد که هشت نفر از آنها انتخاب می شوند.

مجوز واردات خودرو به گمرک بندر دیر صادر شد

تمهیدات لازم برای برگزاری انتخابات پرشور در خوزستان فراهم شده است

خبر
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فرهنگ و هنر

  گروه فرهنگی // مستند تلویزیونی خرچنگ های مانگرو 
به جشــنواره فیلم سبز کشور چین راه یافته است. به گزارش 
خبرنگار دریا ؛ مستند »خرچنگ های مانگرو«  به کارگردانی 
عبدالعزیز قاســمی نمایشــی از گونه های متنوع جانوری در 
جنگل های حرا جنوب ایران و به ویژه انواع خرچنگ هاست.
مانگرو به جنگل های دریایــی می گویند؛ جنگل هایی که در 
مناطق گرمســیری دریایی ایجاد می شــود و مناطق حرا در 
جنوب ایران بخشی از آن ها به شمار می روند. جنگل های حرا 
در ایران از مرز پاکســتان و خلیج گواتر شروع شده و تا قشم 
ادامه دارد و البته بخشــی از آن هم در رودخانه حله بوشــهر 
است. در حقیقت، می توان گفت بخش اعظمی از جنگل های 
حرا ایران در اســتان هرمزگان قــرار دارد.یکی از گونه های 
جانوری در این منطقه که تنوع بالایی دارد، خرچنگ ها هستند 
که در این مســتند به آنها پرداخته شده است. این خرچنگ ها 
دو گونه اند؛ خشــک زی و آبزی. از زمانی که جزر و مد آب 
آغاز می شود، یعنی از بالاترین مد تا پایین ترین جزر، به مرور 
زمان خرچنگ های مختلف از آب بیرون می آیند و در مستند 
»خرچنگ های مانگرو« همین تنــوع جانوری را به تصویر 
کشیده شده اســت. در این مستند از خرچنگ های ارواح که 
در کنار ســاحل خانه سازی می کنند تا خرچنگ های آبی که 
شناگر هستند را به تصویر کشــیده شده.در این مستند سعی 
شــده خرچنگ های شاخص جنگل های حرا را معرفی شود. 
روایت فیلم از یک مد کامل تا یک جزر کامل است.این مستند 
تلویزیونی در قالب یک قسمت ۴۵ دقیقه ای در صداوسیمای 
مرکز خلیج فارس تهیه و تولید شده است.دیگر عوامل مستند 
عبارتند زا :تصویر بردار : ســعید مانــدگاری – صدابردار : 
 حامد دهقانی – تدوینگر : محســن مراد بوی – گفتار متن : 

داوود نماینده

 گروه فرهنگی // اســماعیلی با بیان 
اینکه وقف امروز منشا خیرات و برکات 
فراوانی شــده و بــه حوزه های جدی 
و شــرکت های  نوین  دانش های  چون 
به  دانش بنیان ورود کــرده که کمک 
سازمان  از  گفت:  است،  کشور  اقتصاد 
دانش بنیان حمایت  در حــوزه  اوقاف 
می کنیم زیرا رفتن وقف به سمت دانش 

و علم خدمت مبارکی است. 
  محمدمهدی اســماعیلی - وزیر فرهنگ 
و ارشاد اسلامی- در همایش ملی داوران 
وقف کــه در مرکز همایش های بین المللی 
هتل ارم برگزار شــد با اشاره به عملیات 
»طوفان الاقصــی« اظهار کــرد: پیروزی 
بزرگ جبهه مقاومت در فلسطین در روند 

اتفاقات منطقــه در چهار دهه قبل طوری 
بود که جریان ملی مبارزه با صهیونیست ها 
احساس بن بست می کردند و کشور پیشتاز 
در عرصه مبارزه دست دوستی را به سمت 
صهیونیست ها دراز کرد، اما امروز به برکت 
انقلاب اســلامی و پیش بینی امام راحل، 
نشانه های ضعف و شکست برای هواداران 
این رژیم آشکار شده است.وی ادامه داد: 
جمهوری اســلامی ایران با رهبری جبهه 
مقاومت تمام معادلات منطقه را به سمت 
پیروزی حق بر باطــل هدایت کرد و این 
پرچم به دســت رهبر معظم انقلاب است. 
در روزهای پایانی جنگ تحمیلی در ایامی  

که برخی از روی سادگی مطلب می نوشتند 
که این جنگ چه عایدی داشت امام راحل 
چند حرکــت را در پــی جنگ تحمیلی 
پیش بینی کردند که یکی از فواید آن آزادی 
فلسطین و قدس بود که این پیش بینی امروز 

قابل لمس است.
  وزیر فرهنگ و ارشــاد اسلامی یادآور 
شد: چه کسی این پیش بینی را می کرد که 
اینگونه در داخل خود سرزمین های اشغالی 
موقعیت تهاجمی همیشگی تبدیل به ترس 
و فرار شود و بچه های مقاوت آنها را مورد 
تعقیب قرار دهند؟، اگر چند دهه به عقب 
برگردیم این اتفاق شبیه افسانه بود اما امروز 

به واقعیت تبدیل شده است. امروز به برکت 
فرزندان انقلاب اسلامی و مقاومت، اسرائیل 

به این حد از اضمحلال رسیده است.
* از رویکرد جدید وقف در جامعه استقبال 

می کنیم 
  وی در بخــش دوم ســخنان خــود به 
موضوع وقف اشاره کرد و افزود: سازمان 
وقف متولی امور مهمی است. امروز هیچ 
مجموعه دینی را مشــاهد نمی کنیم مگر 
اینکه به  واســطه این ســنت دینی برای 
مردم حفظ شده باشــد. آموزش، محافل 
دینی، امور درمانی و بخش زیادی از این 
مســایل در جریان وقف رخ می دهد، اما 

اولویت در فرهنگ پاسداری و صیانت از 
امر وقف اســت و هیچ موضوع و فعلی را 
در فرهنگ عمیق تر از وقف نداریم. وقف 
امروز منشا خیرات و برکات فراوانی شده و 
به حوزه های جدی چون دانش های نوین و 
شرکت های دانش بنیان ورود کرده که کمک 
به اقتصاد کشور اســت.به گزارش ایسنا، 
وی در پایان با اشــاره به اینکه امروز هر 
کسی در رقبه و حوزه وقف سوالی داشته 
باشد سازمان پاسخگو خواهد بود، گفت: 
از ســازمان اوقاف در حــوزه دانش بنیان 
حمایت می کنیم زیرا رفتن وقف به سمت 

دانش و علم خدمت مبارکی است.

وعده وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی در حمایت از وقف های دانش بنیان

درخشش دانش آموزان هرمزگان
در بیست و هشتمین کنگره سراسری قرآن کریم

آموزش وپرورش  مدیــرکل   // فرهنگــی  گروه 
هرمزگان از افتخار آفرینی دانش آموزان مدارس 
استعدادهای درخشان استان در مرحله کشوری 
بیست و هشتمین کنگره سراسری قرآن کریم خبر 

داد.
   به گــزارش خبرنگار دریا ، محمد قویدل مدیرکل 
آموزش و پرورش استان از کسب رتبه های برتر ۲ نفر 
از دانش آموزان پسر مدارس استعدادهای درخشان 
استان هرمزگان در مرحله کشوری بیست و هشتمین 
کنگره سراسری قرآن کریم به میزبانی استان یزد خبر 
داد.قویدل بیان کرد: خوشبختانه دانش آموزان مدارس 
استان در حوزه های مختلف طی سالهای اخیر خوش 

درخشــیدند و این موفقیت  ها حاصل تلاش جمعی 
است و بدون مشارکت جمعی، موفقیت دست یافتنی 
نیســت.وی ادامه داد: از میان دانش آموزان راه یافته 
به مرحله رقابت کشــوری، سید مصطفی هاشمی از 
دبیرستان استعدادهای درخشان فارابی بندرلنگه موفق 
به کسب رتبه اول کشوری رشته حفظ عمومی و امیر 
ارسلان نظری از دبیرستان اســتعدادهای درخشان 
اســدپور دوره اول ناحیه۲ موفق به کسب رتبه دوم 
کشوری رشته حفظ ویژه شدند.گفتنی است این کنگره 
با حضور دانش آموزان منتخب دبیرستانهای دوره اول 
و دوم استعدادهای درخشان سراسر کشور در ۴ رشته 
حفظ عمومی، حفظ ویژه، قرائت و مفاهیم  برگزار شد.

راهیابی فیلم مستند خرچنگ های مانگرو  
مرکز خلیج فارس به فستیوال چین

گروه فرهنگی // شــورای راهبری مجمع »رصتا« 
یا هدف آنچه »تامیــن منافع ذی نفعان و کاربران« 
 خوانده است و به توصیه رئیس سازمان صداوسیما، به 
جدول پخش برنامه های شبکه نمایش خانگی ورود 

می کند.
    این خبر را رئیس شورای راهبری مجمع رسانه های 
صوت و تصویر فراگیر ایران)رصتا( اعلام و تاکید کرده 
است از این طریق مردم می توانند بیشتر از منافع شبکه 

نمایش خانگی بهره مند شوند.
   گویا تصمیم جدید ســاترا در پی تولید و انتشــار 
برنامه های مافیا و برخی برنامه های مشابه اتخاذ شده 
و مجمــع رصتا به عنوان مجمع صنفی، مأموریت پیدا 

کرده است تا چهارچوبی را برای تعیین جدول پخش 
ســکوهای نمایش خانگی طراحی کند تا از این پس 
شــاهد پخش همزمان برنامه های مشــابه در شبکه 

نمایش خانگی نباشیم.
*  ممانعت از ســاخت بی رویه برنامه های مافیا در 

پلتفرم ها
  روابط عمومی ســازمان تنظیم مقررات رسانه های 
صوت و تصویر فراگیر در فضای مجازی )ســاترا( به 
نقل از مهدی شــاملو ـ رئیس شورای راهبری مجمع 
رســانه های صوت و تصویر فراگیر ایران)رصتا( ـ که 
در ســیزدهمین جلســه این مجمع صحبت می کرد، 

آورده اســت: رویکــرد مجمــع »رصتــا« در نظر 
 گرفتن توأمان منافــع ذی نفعان و کاربران و همچنین 
 پیگیــری سیاســت ها و اهــداف نهــاد تنظیم گــر 

فضای مجازی است.
   به گزارش همشــهری آنلاین، این مقام مســوول 
 با اشــاره به جلســه مجمع رصتا با شــورای عالی 
فضای مجازی، شــورای عالی انقــلاب فرهنگی و 
شورای فرهنگ عمومی کشــور، به رسمیت شناخته 
شدن مجمع »رصتا« بین سازمان های مرتبط با حوزه 
صوت و تصویر فراگیر را از دستاوردهای عملکرد این 
مجمع دانســت و گفت: به زودی کمیسیون نقشه بازار 
مجمع »رصتا« تشــکیل خواهد شــد تا با همکاری 
معاونت تنظیم بازار و توســعه کسب و کارهای ساترا 

شاهد فعالیت های دیگری در این حوزه باشیم.

گروه فرهنگی // اداره کل هنرهای نمایشی زمان و مکان تشییع پیکر زنده یاد آتیا پسیانی را اعام کرد.
  به گزارش مهر ، مراســم وداع با زنده یاد آتیلا پســیانی، بازیگر و کارگردان تئاتر و سینمای ایران، ساعت 9 صبح روز 
پنجشنبه ۲۰ مهر در پهنه رودکی مقابل تالار وحدت برگزار خواهد شد و پیکر او تا آرامگاه ابدی اش در قطعه هنرمندان 
بهشت زهرا )س( تشییع می شود.آتیلا پسیانی، پس از یک دوره مبارزه با بیماری سرطان، روز جمعه ۱۴ مهر، چشم از 

جهان فروبست و درگذشت او، جامعه هنری کشور را سوگوار کرد و تاسف و تالم بسیاری برانگیخت.

گروه فرهنگی // آثار سه سینماگر ایران در پنجمین 
جشنواره فیلم چینه چیتا در کشور هلند به نمایش 

گذاشته می شود. 
    پنجمین جشنواره فیلم »چینه چیتا« از تاریخ ۱7 
تــا ۲۲ اکتبر )۲۵ تا ۳۰ مهر ماه(در شــهر تیلبورگ 
 هلند برگــزار خواهد شــد و فیلم هــای »جنگ 
جهانی سوم« ساخته هومن سیدی، »دشمن« ساخته 
میلاد اعلمی محصول ســوئد و »هفت زمستان در 
تهران« ساخته اشتفی نودرزل محصول آلمان و فرانسه 
در این جشنواره به نمایش گذاشته می شوند. »جنگ 
جهانی سوم« که محمد اطبایی پخش بین المللی آن 

را برعهده دارد، پس از حضور موفق در جشــنواره 
ونیز و کســب دو جایزه بهترین فیلم و بازیگر بخش 
افق ها، در ســی و پنجمین دوره جشنواره بین المللی 
فیلم توکیو، هشتمین دوره جشنواره فیلم جهان آسیا 
در لس آنجلس و جشــنواره فیلم استکهلم سوئد نیز 
حضور موفقی داشت. همچنین در فهرست فیلم های 
جشنواره پالم اسپرینگز ۲۰۲۳ قرار گرفت و اخیرا هم 
سه جایزه اصلی بهترین فیلم، کارگردانی و بازیگر مرد 
)محسن تنابنده( را از جشنواره فیلم بلگراد در کشور 

صربستان دریافت کرد. 
   این فیلم از سی و هفتمین جشنواره فیلم فریبورگ 

سوییس نیز جایزه ویژه هیات داوران مسابقه اصلی 
و نیــز تقدیرنامه هیات داوران جوان را کســب کرد 
و اخیــرا جایزه بهترین فیلم جشــنواره اســتانبول 
و جایــزه بهترین فیلــم و بازیگر مــرد نوزدهمین 
جشــنواره فیلم »فانتاســپوآ« برزیل را نیز دریافت 
کرده اســت.به گزارش قدس آنلاین، »جنگ جهانی 
سوم«، ششــمین فیلم بلند هومن ســیدی پس از 
 »آفریقا«، »سیزده«، »اعترافات ذهن خطرناک من«، 
»خشم و هیاهو« و »مغزهای کوچک زنگ زده« است 
و روایت »شکیب« یک کارگر روزمزد بی خانمان )با 
 بازی محسن تنابنده( اســت که هرگز نتوانسته با از 
دست دادن همســر و پسرش در زلزله سال ها پیش 
کنار بیاید. در طی چند سال گذشته، او با یک زن کر 

و لال، به نام لادن رابطه برقرار کرده است.

در مقابل تالار وحدت؛

پیکر آتیلا پسیانی پنجشنبه 2۰ مهر تشییع می شود

هلند میزبان »جنگ جهانی سوم« می شود

معاون آموزش ابتدایی آموزش و پرورش هرمزگان عنوان کرد

تحصیل ۸۴۰ دانش آموز در ۲۶ مدرسه عشایری
گروه فرهنگی // معاون آموزش ابتدایی 
آموزش و پرورش هرمزگان با حضور در 
بین دانش آموزان روستایی و عشایری 
گفت: 6۷ درصد مدارس استان روستایی 
و عشایری هستند و ۸۴۰ دانش آموز در 
۲6 مدرسه عشایری در هرمزگان مشغول 

تحصیل هستند.
   بــه گزارش خبرنــگار دریــا ، حوریه 
حاجــی زاده در آیین تقدیــر از معلمان 
روستایی و عشایری استان بیان کرد:با توجه 
به نقش و اهمیت مدارس روستایی و تحقق 
عدالت آموزشی و پوشش فراگیر تحصیلی، 
۱۲6 راهبر آموزشی و تربیتی وظیفه نظارت 
و راهبری مدارس روســتایی و عشایری 
را در اســتان عهده دار هستند.وی با بیان 
اینکه جامعه روستایی و عشایری خاستگاه 
تمدن بشــر و آموزش و پرورش خاستگاه 
فرهنگ است، تصریح کرد: توجه به جامعه 
روســتایی و عشایری که مردمانی صبور و 
پرتلاش هستند در واقع توجه به مولفه تولید 
و سازندگی اســت.این مقام مسئول، قشر 
روستایی و عشــایری را تلاشگران عرصه 
تولیــد و خودکفایی عنوان کــرد و گفت: 
بدون تردید جامعه روســتایی و عشایری 
نقش مهمی در امنیت، اقتصاد و اســتقلال 
کشــور دارد و همانند یک کانون کوچک، 
ســهم بزرگی در توسعه همه جانبه خواهد 

داشــت.معاون آموزش ابتدایی آموزش و 
پرورش هرمزگان در ادامه با تاکید بر اینکه 
نظام تعلیم و تربیت و سند تحول بنیادین به 
دنبال تربیت انسانهای متعهد و متخصص و 
متدین اســت، افزود: در سالهای اخیر نگاه 
ویژه ای به مسائل آموزش و پرورش مناطق 
روستایی و عشایر شده است و با رونمایی 
از ســند تحول بنیادیــن وزارت آموزش 
و پرورش، تحولات آموزشــی خوبی در 
 مناطق محروم و عشایری رقم خورده است.
حاجی زاده عدالت آموزشــی را منوط به 
برخورداری یکســان تمامی دانش آموزان 
از فرصت های تعلیــم و تربیت با کیفیت 
مناســب در همه مناطق مختلف از جمله 
مناطق عشایری مناطق روستایی و عشایری 

عنوان کرد و گفت: روح حاکم بر سند تحول 
بنیادین، تحقق عدالت آموزشــی است.وی 
برپایی نمایشــگاه بومی با مشارکت اولیا و 
مربیان را موجب تقویت روحیه خودباوری، 
تقویت جایگاه روســتایی و عشــایری و 
نمایش توانمندی های آنها عنوان کرد و بیان 
داشت: شــناخت ظرفیت ها و مزیت های 
مناطق عشایری با تأکید بر اقتصاد مقاومتی، 
تولید، اشــتغال و توانمندی اولیا در اجرای 
طرح بوم در مدرسه و تبدیل دانش آموزان 
به کارآفرینان موفق روستایی و عشایری از 
جمله اهداف نمایشــگاه است.گفتنی است 
در پایــان این مراســم از زحمات معلمان 
 تلاشگر روستایی و عشایری تقدیر شد و به 
دانش آموزان بسته های فرهنگی اهدا گردید.

گروه فرهنگی // مدیرعامــل کانون پرورش فکری کودکان و 
نوجوانان گفت: در تاش هستیم »شهر جهانی کودک« را با تکیه 
بر ظرفیت هایی که تاکنون مغفول مانده، به مرحله اجرا درآوریم. 
   حامد علامتــی مدیرعامل کانون پرورش فکــری کودکان و 
نوجوانان، گفت: تفاهم نامه همکاری مشترک سازمان نوسازی شهر 
تهران و کانون پرورش فکری کودکان و نوجوانان، برای ســاخت 
مجموعه های فرهنگی خدماتی کودکان و نوجوانان و تولید مسکن 
آذر سال گذشته در ســازمان نوسازی شهر تهران منعقد شد.وی 
ادامه داد: هدف از انعقاد این تفاهم نامه مشــترک، شناسایی اموال 
و دارایی هــای منقول و غیرمنقول )ســرمایه ای( کانون پرورش 
فکری کودکان و نوجوانان در راســتای مولدسازی، ساماندهی، 
سرمایه گذاری خلق ارزش و افزایش درآمدهای پایدار کانون بدون 
رشــد نقدینگی و در راستای کاهش وابستگی به بودجه عمومی 
دولت و تأمین بودجه غیر تورم زا عنوان شده است.مدیرعامل کانون 
پرورش فکری کودکان و نوجوانان گفت: در این تفاهم نامه هشت 
ماده ای، همکاری و مشارکت در ساخت و بهره برداری مجموعه های 
خدماتی )فرهنگی، هنری، آموزشی، تفریحی، فراغتی، تجاری و 
فضای سبز و باز( برای رشد و پرورش فکری کودکان و نوجوانان و 
کمک به شکوفایی استعدادهای آنها بر اساس ارزش ها و نظام تعلیم 
و تربیت اسلامی و همچنین همکاری و مشارکت در تولید واحد 
مسکونی در اراضی متعلق به کانون در مناطق شهرداری تهران مورد 
توجه قرار گرفته است.وی افزود: سرعت عمل برای این همکاری 
بســیار خوب بوده است. امیدوارم با شناختی که از این مجموعه 
حاصل شده، به فوریت این موضوع دنبال شود تا باقیات صالحاتی 
در عرصه تربیتی باشد؛ مضاف بر اینکه ساخت مسکن برای کسانی 
که در حوزه انسان سازی فعالند برای مجموعه شهرداری تهران و 
سازمان نوسازی نیز ارزشــمند خواهد بود.علامتی گفت: کانون 
پرورش فکری کودکان و نوجوانان بر اســاس وظایف ذاتی خود، 

به توسعه کمی و کیفی فعالیت های فرهنگی توجه ویژه ای دارد. از 
یک طرف بسترســازی محتوایی که در حوزه کتاب و کتابخانه ها 
دنبال می شود از سوی دیگر تأمین فضاهای کالبدی این مهم برای 
ما حائز اهمیت اســت. هر دو حوزه چه در بستر محتوا و چه در 
بستر کالبدی متخصصان خود را، می طلبد. بر اساس توافقنامه که 
با سازمان نوسازی شهر تهران منعقد شد، این سازمان متعهد شد تا 
نسبت به نوسازی مراکز فرهنگی کانون که بیش از ۳8 مرکز در شهر 
تهران است، ظرف یک سال آینده اقدام کند.وی ادامه داد: همچنین 
تأمین مسکن برای مربیان مراکز کانون که تاکنون از امکانات دولتی 
استفاده نکرده اند، از دیگر مباحثی است که در این تفاهم نامه به آن 
پرداخته شده است. مضاف بر اینکه ما در تلاشیم تا »شهر جهانی 
کودک« را، با اتکا به ظرفیت هایی که تاکنون مغفول مانده اســت، 
به مرحله اجرا درآوریم. این کار نیازمند فعالیت های تخصصی با 
شهرداری تهران و سازمان نوسازی است. اگر چه در بحث تأمین 
محتوا، کانون پرورش فکری اقدام خواهد کرد ولی موضوع ساخت 
و امکانات آن نیازمند همکاری با سازمان نوسازی است.مدیرعامل 
کانون پرورش فکری کودکان و نوجوانان گفت: تلاش برای ایجاد 
شهر جهانی کودک در منطقه دو تهران با کمک شهرداری و سازمان 
نوسازی در این راستا قرار دارد. با تفاهم نامه ای که منعقد شد بحث 
طراحی و اخذ مجوزهای این فعالیت فرهنگی بزرگ که در مقیاس 
بین المللی بی همتا خواهد بود، به سرعت در دستور کار قرار می گیرد 
و امید است در فضای مشــارکتی بتوانیم کار فاخری را در شهر 
تهران رقم بزنیم.به گزارش قدس آنلاین ؛ علامتی گفت: مولدسازی 
۳8 مرکز فرهنگی هنری کانون پرورش فکری کودکان و نوجوانان 
از دیگر برنامه های در نظر گرفته شــده در این تفاهم نامه است و 
سازمان نوسازی تلاش خواهد کرد با مولدسازی این مجموعه ها 
به توسعه فضاهای آموزشی کانون پرورش فکری کودکان نوجوانان 

کمک کند.

برنامه مافیا متوقف می شود؟

گروه فرهنگی // حامد جلیلی مدیر دفتر سرود وزارت فرهنگ و ارشاد 
اسامی از برگزاری جشنواره ملی سرود فجر خبر داد.

   حامد جلیلی مدیر دفتر سرود وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی می گوید: دفتر 
سرود اداره کل موسیقی وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی، سال ۱۴۰۱ به دستور 
وزیر ارشاد تاسیس شــد. یکی از اهداف تاسیس دفتر سرود، اعتلای بیشتر 
سرود و حل معضلاتی است که در عرصه سرود در کشورمان وجود دارد. هدف 
دفتر سرود ساماندهی و ارتقای سطح کیفیِ گروه های سرود و تولیدات آنهاست.   
جلیلی با اشاره به برگزاری جشنواره ملی سرود فجر توضیح می دهد: یکی از 
فعالیت های اصلی ما در دفتر ســرود، برگزاری جشنواره سرود فجر در سطح 
ملی اســت. اواخر مهر ســال جاری فراخوان این جشنواره منتشر می شود و 
گروه های کُر، آکاپلا و گروه های ســرود می توانند به صورت حرفه ای در این 
جشنواره شرکت کنند.وی ادامه می دهد: در جشنواره سرود فجر همه اقشار با 
هر طیف فکری و مذهبی می توانند در جشنواره شرکت کنند و هیچ منعی در 
این زمینه وجود ندارد.مدیر دفتر سرود تاکید می کند: برند فجر متعلق به وزارت 
فرهنگ و ارشــاد اسلامی است و وظیفه این وزارتخانه است که در هر بخش 

هنری، جشنواره فجر را برگزار کند.
    ایجاد تعامل بین گروه ها و ارتقای سطح شنیداری اهالی سرود و مخاطبانِ 
سرود و اضافه کردن سرود به سبد فرهنگی مردم یکی از اهداف ما در برگزاری 
جشنواره ملی سرود فجر است.وی ادامه می دهد: در سال گذشته برای اولین 
بار در جشنواره موسیقی فجر یک سالن به گروه های سرود اختصاص یافت 
و استقبال مخاطبان از این اجراها، باعث شد که نیاز به برگزاریِ جشنواره ای 
اختصاصی در حوزه سرود و البته ذیلِ عنوان »فجر« و در سطح ملی احساس 
 شــود. از این رو تصمیم گرفتیم که جشــنواره ملی ســرود فجر را برگزار

 کنیم. 
  به گزارش همشــهری آنلاین، جلیلی می گوید: در حال حاضر پوســتر و 
فراخوان جشــنواره آماده است که در هفته آینده منتشر خواهد شد. همچنین 
زیرســاخت های لازم مانند ســایت هم آماده دریافت آثار گروه های سرود 
هســتند. اهالی سرود می توانند پس از انتشار فراخوان و براساس قواعدی که 
در فراخوان جشنواره ذکر خواهد شــد، آثارشان را در جشنواره سرود فجر 

شرکت دهند.

جشنواره ملی سرود فجر برگزار می شود

راه اندازی شهر جهانی کودک

خبر



  گروه حوادث//حکم اعدام مردی که به خواهرزن نوجوان 
خود تعرض کرده بود، در دیوان عالی کشــور مهر تأیید 

خورد و مرد شرور یک قدم به چوبه دار نزدیک تر شد.
  به گزارش ایران، مهر سال ۱۴۰۰ دختر نوجوانی به نام سمیرا 
همراه پدرش به اداره آگاهی رفت و در شــکایتی گفت: چند 
روز قبل پدر و مادرم برای شرکت در یک جشن عروسی به 
شهرستان رفته بودند اما من و خواهر کوچک ترم را به خاطر 
اینکه باید به مدرســه می رفتیم با خود نبردند و برای اینکه 
تنها در خانه نمانیم مــا را به خانه خواهر بزرگم میترا که به 
تازگی ازدواج کرده، بردند. یک روز وقتی از مدرسه به خانه 
برگشتم متوجه شدم خواهرم خانه نیست و برای خرید بیرون 
رفته اســت. خواهر کوچکم چون خسته بود به اتاق رفت و 
خوابید، در همین موقع شوهرخواهرم به من نزدیک شد و بعد 
از دقایقی متوجه شــدم قصد دارد آزارم بدهد وقتی مقاومت 
کــردم او کتکم زد و به زور به من تعرض کرد بعد هم تهدیدم 

کرد که نباید در این باره با کسی حرف بزنم.
  پس از اظهارات ســمیرا، وی با دستور قضایی به پزشکی 
قانونی معرفی شــد و کارشناسان این سازمان پس از معاینه 
شاکی، در گزارشی اعلام کردند دختر نوجوان علاوه بر آزار و 
اذیت مورد ضرب و شتم هم قرار گرفته  و آثار آن به وضوح 

مشخص است.
  به این ترتیب نادر ۳۰ ساله بازداشت شد و تحت بازجویی 
قرار گرفت. وی در بازجویی ها منکر اتهام تجاوز شــد اما با 

توجه به مدارک موجود برایش کیفرخواست صادر و پرونده 
برای رسیدگی به شــعبه ۱۱ دادگاه کیفری یک استان تهران 

فرستاده شد.
در دادگاه چه گذشت

  در ابتدای جلســه پدر سمیرا به جایگاه رفت و گفت: وقتی 
از شهرستان برگشتیم به سراغ بچه ها رفتیم و آنها را به خانه 
بردیم اما خیلی زود متوجه شــدیم سمیرا حال خوبی ندارد. 
اوایل فکر می کردیم به خاطر دلتنگی و ناراحتی این طور شده 
اما وقتی دیدم مدام بهانه می گیرد و گریه می کند می خواستم با 
دختر بزرگم تماس بگیرم و ببینم در زمان غیبت ما چه اتفاقی 
افتاده که ســمیرا با اصرار از ما خواست این کار را نکنیم و 
همین موضوع ما را کنجکاوتر کرد و وقتی پیگیری و اصرار 
کردیم بالاخره گفت چه اتفاق شومی برایش رخ داده است و 

حالا هم درخواست اشد مجازات را برای نادر داریم.
  سپس سمیرا به جایگاه رفت و گفت: روز حادثه نادر با چاقو 
به سراغم آمد و مرا تسلیم خواسته شومش کرد. شوهرخواهرم 

باید اعدام شود.
پس از آن نادر به جایگاه رفت و گفت: سمیرا سال هاست در 
رشته کاراته فعالیت می کند. روز حادثه به خاطر رفتن به خانه 
دوستش با خواهرش درگیر شد، وقتی دیدم دارد همسرم را 

می زند، من هم عصبانی شدم و او را زدم.
قاضی از متهم پرسید: اما پزشکی قانونی موضوع آزار را تأیید 

کرده است، چه توضیحی داری؟

جواب  متهم 
داد: من به زور با ســمیرا وارد رابطه نشــدم. خودش به این 

موضوع تمایل داشت.
قاضی گفت: پس چرا شکایت کرده است؟

متهم گفت: بعد از عروسی ما خانواده همسرم از من مبلغی پول 
قرض کرده بودند و چون نمی توانستند آن را پس بدهند فکر 
می کنم این بازی را شروع کردند تا بتوانند از زیر بار بدهی شان 

خلاص شوند و من را به دردسر بیندازند.
پــس از پایان اظهارات متهم، قضات وارد شــور شــدند و 
براساس مدارک موجود در پرونده و گزارش پزشکی قانونی 

متهم را به اعدام محکوم کردند.
  پــس از صدور حکم، نادر به نتیجه اعتراض کرد و پرونده 
برای رسیدگی به دیوان عالی کشور رفت و قضات دیوان نیز 
پس از بررسی دقیق پرونده حکم صادره را تأیید کردند و نادر 

در یک قدمی چوبه دار قرار گرفت.

با مصرف مرتب ماهي و میگو 
خطر ابتلاء  به بیماري گواتر و آسم کاهش مي یابد

  روابط عمومی
 اداره کل

شیات هرمزگان
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در امتداد تاریکی 

 

  حالا یک بار دیگر زندگی ام را با ندانم کاری هایم تباه کردم. 
فقط می خواهم این نوزاد بیچاره ام شناسنامه داشته باشد و از 
طرف دیگر هم دخترانی مانند من از سرگذشتم عبرت بگیرند.

 این ها بخشی از اظهارات زن۲۵ ساله ای است که مدعی بود فریب مردی 
شیاد را خورده و حالا همسرش پاسخ تلفن هایش را نمی دهد. این زن جوان 
در حالــی که بیان می کرد فقط می خواهم برای نوزادم شناســنامه بگیرم؛ 
اشک ریزان درباره سرگذشــت خود گفت:۲۱ ساله بودم که »مسعود« به 
خواستگاری ام آمد. او از بستگان دور مادرم بود و زبان چرب و نرمی داشت 
به همین خاطــر هم خیلی از اطرافیانم از رفتارهای محبت آمیز او تعریف 
می کردند. من هم که آن زمان وارد آخرین سال تحصیلم در دانشگاه شده 
بودم، به خواستگاری اش پاسخ مثبت دادم و پای سفره عقد نشستم، اما طولی 
نکشید که متوجه شدم »مسعود« اعتیاد دارد و زندگی مشترک با او فرجامی 
نخواهد داشت به همین دلیل در دوران نامزدی از او طلاق گرفتم و منتظر 
مردی ماندم که با اسب سفید بیاید و مرا به آرزوهایم برساند. بالاخره حدود 
یک سال قبل بود که اشتباه وحشتناک دیگری را مرتکب شدم و در فضای 
مجازی به عشق جوانی دل بستم که خود را کارمند یکی از ادارات دولتی 
معرفی می کرد. »شادمهر« که خودش را دلباخته من نشان می داد بعد از چند 
روز ادعا کرد پدر و مادرش در آلمان زندگی می کنند و او به تنهایی در مشهد 
مانده است؛ اما قول می دهد که مرا خوشبخت کند. من هم که دوست داشتم 
تکیه گاهی در زندگی داشته باشم با وجود مخالفت های خانواده ام به او اصرار 
کردم تا به خواستگاری ام بیاید اما خانواده ام آب پاکی  را روی دستم ریختند 
و معتقد بودند که به درد زندگی مشترک با من نمی خورد! من هم که فقط به 
ازدواج با »شادمهر« می اندیشیدم، شبانه وسایل شخصی ام را برداشتم و نزد او 
رفتم. صبح روز بعد با هم به محضر ثبت ازدواج رفتیم و به پیشنهاد او به عقد 
موقت یک ساله رضایت دادم تا بیشتر همدیگر را بشناسیم. بعد هم وقتی پدر 
و مادرش از آلمان بازگشتند مجلس عروسی برگزار کنیم و به طور دائمی مرا 
به عقد خودش درآورد. ابتدا همه چیز خوب بود ولی هنگامی که باردار شدم 
دیگر رفتارهای »شادمهر« هم تغییر کرد. او خانه اجاره ای را رها کرد و ما 
در مسافرخانه ساکن شدیم ولی بدبینی هایش مرا رها نمی کرد. او مدعی بود 
شاید این نوزاد فرزند او نباشد! در همین روزها یکی از دوستانش به سراغ 
او آمد و همسرم حدود دو ماه گم شد. گوشی تلفنش هم خاموش بود و من 
به سختی روزگار می گذراندم. بعد از این مدت یک شب به مسافرخانه آمد 
و من فهمیدم که در این مدت به همراه دوستش به حمل مواد مخدر مشغول 
بوده اند ولی بعد از آن شب دوباره غیبش زد و من در وضعیت اسفباری قرار 
گرفتم تا این که یک روز دختری با شماره ناشناس با من تماس گرفت و 
گفت: همسرم شماره شما را به من داده و مدعی است پولی را که به عنوان 
هزینه های ازدواج از من گرفته، نزد شما به امانت گذاشته است و من می توانم 
این پول ها را از شما پس بگیرم. دیگر نمی فهمیدم چه می گوید اتاق دور 
سرم می چرخید. تازه فهمیدم که »شادمهر« جوانی شیاد است که از زنان و 
دختران کلاهبرداری می کند و پدر و مادرش نیز سال ها قبل از یکدیگر جدا 
شده اند و همه حرف های او فریبی بیش نبود. آن روز چشمانم را که باز کردم 
خودم را روی تخت بیمارستان دیدم و مادرم که بالای سرم اشک می ریخت 
و نوزاد تازه متولد شــده را درآغوش داشت. حالا هم به کلانتری آمده ام تا 
حداقل برای این نوزاد بیچاره شناسنامه بگیرم و شاید سرگذشتم نیز برای 

دیگر دختران جوان عبرت آموز باشد اما ای کاش ...

نوزاد بی شناسنامه!

شهادت ۲ خبرنگار در حمله رژیم صهیونیستی به غزه 
  بر اثر حمله هوایی رژیم صهیونیستی به ساختمانی در نوار 
غزه، دو خبرنگار شــهید و یک خبرنگار دیگر مجروح شد. به 
گزارش فارس، رســانه های فلسطینی بامداد سه شنبه از حمله 
هوایی رژیم موقت صهیونیستی به ساختمان »برج حجی« در 
نوار غزه، که در آن اصحاب رســانه مستقر هستند خبر دادند.
منابع محلی می گویند در حمله هوایی ددمنشانه صهیونیست های 
تروریست به این ســاختمان، تعدادی از اصحاب رسانه شهید 
و مجروح شده اند. بر اســاس اطلاعات اولیه، تاکنون شهادت 
خبرنــگاران »محمد صبح« و »ســعید الطویل« در این حمله 
صهیونیست ها تایید شــده است.شبکه »المیادین« نیز در ادامه 
گزارش داد که »هشام النواجحة« خبرنگار دیگری است که در 

این حمله مجروح شده است.
سازمان ملل خواستار ارسال کمک های اضطراری 

به زلزله زدگان هرات شد
  دفتر هماهنگی امور بشردوســتانه ســازمان ملل متحد بر 
افزایش همکاری های شرکای بین المللی برای ارائه کمک های 
اضطــراری به زلزله زدگان هرات در افغانســتان تاکید کرد. به 
گزارش ایســنا، ســازمان هماهنگی کمک های بشردوستانه 
سازمان ملل متحد »اوچا« از تخصیص بودجه اضطراری پنج 
میلیون دلاری برای زلزله زدگان هرات در غرب افغانستان خبر 
داده و بر همکاری بیشــتر شرکای بین المللی تاکید کرده است.
اوچا طی گزارشــی اعلام کرد: تیم های امدادی وابسته به این 
نهاد به منطقه رســیده و در حال کمک به زلزله زدگان هستند. 
عملیات جستجو و نجات همچنان ادامه دارد و تیم های ارزیابی 
ســریع در مناطق آسیب دیده مستقر شده اند.این نهاد از شرکای 
بین المللی خواســت در پی وقوع زمین لرزه های ویرانگر در 
ولایت هرات، تلاش های واکنشی را افزایش دهند.اوچا تاکید 
کرد: انتظار می رود با رســیدن به مناطــق دورافتاده و تکمیل 
ارزیابی ها، تعداد تلفات و خانواده های آسیب دیده افزایش یابد.

بسیاری از مجروحان در بیمارستان هرات که مرکز اصلی ارجاع 
زلزله زدگان است، تحت مداوا قرار دارند. بنابر گزارش آناتولی، 
برنامه جهانی غذا نیز اعــلام کرد که تیم های این نهاد در حال 
توزیع بیســکوئیت های پرانرژی برای خانواده های آسیب دیده 
هستند که بسیاری از آن ها به تازگی خانه های خود را از دست 
داده اند. همچنین بسته های غذایی برای ۲۰ هزار نفر از قبل آماده 
شده و در حال رسیدن به منطقه است.در همین راستا، اتحادیه 
اروپا هم اعلام کرد در حال بررســی راه های کمک رسانی به 
زلزله زدگان در غرب افغانستان هستند. »پزشکان بدون مرز« 
از ایجاد پنج بیمارستان سیار در منطقه خبر داده است.موسسه 
بین المللی »مراقبت« نیز اعلام کرد که ارسال کمک های بهداشتی 
اضطراری و همچنین کمک به زنان زلزله زده در منطقه را آغاز 
کرده است.به گفته مقامات اداره طالبان در افغانستان، تعداد قربانیان 
زلزله های هرات تاکنون به بیش از ۲۵۰۰ نفر رسیده و هزاران تن 
 )WHO( دیگر نیز مصدوم شده اند.نماینده سازمان جهانی بهداشت
نیز گفته است که دو سوم قربانیان زلزله هرات را زنان و کودکان 
تشکیل می دهند.»علا ابو زید«، از سازمان جهانی بهداشت که به 
تازگی به هرات سفر کرده اســت در گفت وگویی با خبرگزاری 
رویترز گفته اســت: زلزله ساعت ۱۱ صبح رخ داده است. زمانی 
کــه اکثر مردان خانواده برای کار بیرون بودند و بدبختانه کودکان 
و زنان در خانه.به گزارش بی بی ســی، تصاویری که از محلات 
زلزله زده منتشر شده است اکثرا مردانی را نشان می دهد که دنبال 
خانواده خود در زیر آوار می گردند.با گذشت دو روز از زلزله آمار 
دقیق قربانیان در دسترس نیست.بنابر اعلام سازمان زمین شناسی 
ایالات متحده )USGS(، زمین لرزه های متعددی روز شــنبه در 
۳۵ کیلومتری شمال غربی شهر هرات رخ داد که قدرت یکی از 
آن ها 6.۳ ریشتر بوده است. در حالیکه شدت این زلزله بنابر اعلام 
سازمان زمین شناسی ایالات متحده در سه ولایت هرات، فراه و 
بادغیس، 6.۳ ریشتر گزارش شده اما برخی منابع از جمله »مرکز 

تحقیقات علوم زمین آلمان« بزرگی آن را ۵.6 اعلام کرده اند.
سیل در پایتخت کامرون قربانی گرفت

  نهاد خدمات درمانی اضطراری کامرون اعلام کرد: دست کم 
۲۳ نفــر در اثر رانش زمین ناشــی از باران های شــدید در 
»یائونده«، پایتخت این کشــور جان باخته و ۱7 نفر دیگر نیز 
مصدوم شــده اند. به گزارش ایســنا به نقل از بی بی سی، یک 
ایستگاه رادیویی محلی تعداد کشته شدگان را ۴۰ نفر اعلام کرد 
و گفت که هنوز بســیاری از افراد مفقود هستند.تلاش امداد و 
نجات به  خاطر سیل با مشکل روبرو شد و مردم محلی مجبور 
شدند اجساد را با دســت خالی از زیر آوار بیرون بکشند.روز 
یکشــنبه بارش شــدید موجب طغیان رودخانه »مفو« شد و 
چندین محله زیر آب رفت.این حادثه طبیعی تقریبا یک سال 
پــس از آن رخ می دهد که دســت کم ۱۴ نفر در رانش زمین 

دیگری در همین شهر جان خود را از دست دادند.

حکم اعدام داماد شـرور تأییدشد

ادعای جنون زن میانسال بعد از قتل شوهر

  PARSTU5 برگ سبز خودرو پژو تیپ
مدل ۱4۰۰ رنگ خاکستری به شماره 

موتور 139B0231294 به شماره شاسی 
NAAN11FE6MK132811 به شماره پلاک

 29 ایران 8۷9 ب 89 بنام حشمت اله جلیلیان 
فرزند علی رحم مفقود گردیده 
و از درجه اعتبار ساقط می باشد

مفقودی

آگهی برگزاری فراخوان مناقصه عمومی 
همزمان با ارزیابی )یکپارچه(

فراخوان شماره : 2002092421000028  - نوبت دوم
شرکت ملی گاز ایران

شرکت گاز استان هرمزگان 
) سهامی خاص( 

شرکت گاز استان هرمزگان در نظر دارد فراخوان مناقصه عمومی همزمان با ارزیابی )یکپارچه( نگهداری و 
تعمیرات سیستم مانیتورینگ را از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت به پیمانکار واجد شرایط به شرح  
ذیل واگذار نماید : ۱. موضوع مناقصه : انجام خدمات پشتیبانی، نگهداری و تعمیرات سیستم مانیتورینگ 

ایستگاه های گاز استان هرمزگان  ۲. مدت قرارداد : 36۵ روز تقویمی  
3. اطلاعات تماس دســتگاه مناقصه گزار جهت دریافت اطلاعات بیشتر در خصوص اسناد مناقصه و ارائه 
پاکت های الف : بندرعباس- بلوار گاز- شهرک فجر - شرکت گاز استان هرمزگان - دفتر امور قراردادها- 

تلفن ۰۷63۱۹۴۷۱۵۵  ۴. مهلت زمانی دریافت اسناد فراخوان : پس از تاریخ انتشار نوبت دوم آگهی
۵. مهلت زمانی ارسال پاسخ فراخوان : حداقل ۱۴ روز پس از اتمام مهلت دریافت اسناد فراخوان

6. به این مناقصه پیش پرداخت تعلق نمی گیرد.  ۷. به منظور ارزیابی مالی پیشنهادات از دستورالعمل تعیین 
دامنه قیمت های متناسب پیشنهادی وزارت نفت  استفاده می گردد.   

۸. حداقل رتبه قابل قبول جهت شــرکت در مناقصه : رتبه پنج صنعت و معدن از سازمان برنامه و بودجه 
و دارای گواهینامه مرکز راهبری خدمات افتــا و ارائه گواهینامه صلاحیت ایمنی از اداره  تعاون، کار و رفاه 
اجتماعی    ضمناً کلیه مراحل برگزاری فراخوان از دریافت و تحویل اسناد فراخوان تا بازگشایی پاکت ها از 
طریق درگاه سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد( به آدرس www.setadiran.ir انجام خواهد شد 
و لازم است مناقصه گران در صورت عدم عضویت قبلی، مراحل ثبت نام در سایت مذکور و دریافت گواهی 

امضای الکترونیکی را جهت شرکت در فراخوان محقق سازند. 

روابط عمومی شرکت گاز استان هرمزگان

گروه حوادث// حکم قصاص زن میانسال 
که یک ســال پس از ازدواج شوهرش را 
به قتل رسانده بود از سوی قضات دیوان 
عالی کشور نقض شــد تا از نظر سامت 

روانی تحت بررسی قرار بگیرد.
به گزارش ایران، ســاعت ۲ بامداد ۱۳ مرداد 
سال گذشته صدای فریاد و کمک خواهی های 
زن میانسالی سکوت شــبانه ساختمانی در 
ستارخان را شکست. وقتی همسایه ها خود را 
به خانه این زن رساندند با بدن خونین شوهر 
6۱ ساله او درســالن پذیرایی مواجه شدند. 
بدین ترتیب گزارش این جنایت به بازپرس 
کشیک قتل پایتخت و تیم بررسی صحنه جرم 

اعلام شد.
همسر مقتول در تحقیقات مدعی شد: داخل 
اتاق خواب بودم و همســرم در پذیرایی که 
ناگهان مردی نقاب دار با چاقو وارد خانه مان 
شــد. او با تهدید از من خواست داخل اتاق 
بمانم و همســرم را با ضربات متعدد چاقو 
به قتل رســاند. بعد از فرار مــرد نقاب دار، 

بلافاصله با فریاد از همسایه ها کمک خواستم.
گرچه زن ۵۱ ساله در تحقیقات چنین ادعایی 
را مطرح کرد اما بررسی های تیم جنایی نشان 
می داد که کسی وارد خانه آنها نشده است. از 
طرفی همسایه ها مدعی بودند زوج میانسال 
که فقط یک ســال از ازدواجشان می گذشت 
باهم اختلاف داشته و هر شب صدای درگیری 

آنها را می شنیدند.
با قوت گرفتن فرضیه جنایت خانوادگی و این 
احتمال که همسر مقتول واقعیت را پنهان کرده 
است به دستور بازپرس جنایی وی بازداشت 
شد. زن میانسال که همچنان منکر جنایت بود 
در نهایت لب به اعتراف گشود و به جنایتی که 

مرتکب شده بود اعتراف کرد.
با اعتراف شقایق به قتل و تکمیل تحقیقات، 
پرونده برای صــدور حکم به دادگاه کیفری 
استان تهران ارجاع شد. با درخواست قصاص 
از ســوی اولیای دم، قضــات دادگاه کیفری 
حکم بر قصاص صادر کردند. این در حالی 
بود که عامل این جنایت مدعی بود در زمان 

قتل دچار جنون شده است. با ارجاع پرونده 
به دیوانعالی کشور، باتوجه به ادعای شقایق 
بر جنون در زمان جنایت، قضات دیوانعالی 
پرونده را برای بررســی صحــت روانی زن 
میانســال در زمان جنایت، به دادسرای امور 
جنایی پایتخت ارجاع دادند و بازپرس محمد 
مهدی براعه از شــعبه سوم بازپرسی دستور 
تشــکیل کمیسیون پزشــکی برای بررسی 
صحت روانی زن میانســال در زمان جنایت 

را صادر کرد.
گفت و گو با متهم

چرا شوهرت را کشتی؟
 واقعاً از نظر روحی و روانی از هم گسســته 
بودم. حالا متوجه شده ام که نمی توان با یک 
معتاد زندگی کرد. اشــتباه مــن این بود که 
با اینکه می دانســتم او اعتیاد دارد ولی با او 
ازدواج کردم. به من توجهی نمی کرد و مدام 
مرا کتک می زد، تصور می کردم که مرا دوست 
ندارد و این فکر مرا به جنون انداخته بود. در 
یک لحظه چاقو را برداشتم و به همسرم که در 

خواب بود حمله کردم.
چرا طلاق نگرفتی؟

می خواســتم اما جایی برای رفتن نداشتم. 
نمی خواستم مزاحم مادر و پدر پیرم شوم.

شب حادثه چه اتفاقی افتاد؟
از دســت او ناراحــت بــودم و داخل اتاق 
شــروع به جیــغ زدن کــردم. ناگهان حال 
عجیبی به من دســت داد، دیوانه شده بودم 
فقط دلم می خواست نه من دیگر زنده باشم 
و نــه او. از اتــاق بیرون آمدم و به ســمت 
کابینت رفتــم و چاقویی را برداشــتم و به 
 طرف شــوهرم رفتم و چاقو را به شکمش 

وارد کردم.
تو گفتی که قتل آنی بوده است اما بررسی ها 
نشــان می دهد که قبل از قتل بدنبال چمدان 

بوده ای؟
می خواســتم اثاث کشــی کنم و وسایلم و 
لباس هایم را داخــل آن بگذارم اما منصرف 
شدم چون پول نداشتم. اگر پول داشتم همان 

سال اول جدا شده بودم.

  گروه حوادث//  زن جوانی که چشــم راستش از سوی 
یک مرد نابینا شده بود، هنگام اجرای حکم قصاص چشم 
اعام کرد به خاطر رضای خدا از این مجازات گذشــت 

می کند.
  سال 98 زن جوانی که از ناحیه چشم راست مجروح شده 
بود برای درمان به یکی از بیمارستان های پایتخت منتقل شد 
و عنوان کرد در یک درگیری این اتفاق برایش افتاده است. 
بنابراین با حضور مأموران در محل مشخص شد مرد جوانی 
با چند نفر درگیر شده بوده اما وقتی این زن برای میانجیگری 
و پایان دادن به این درگیری وارد دعوا شده جسم نوک تیزی 
که دست یکی از طرفین دعوا بوده با چشم این زن برخورد 

کرده و باعث نابینا شدن زن جوان شده است.
 بدین ترتیب متهم شناســایی و بازداشــت شد و پس از 
بازســازی صحنه و تکمیل تحقیقات، پرونده برای صدور 

حکم به دادگاه کیفری استان تهران ارجاع شد. قضات دادگاه 
نیز با توجه به مدارک و شــواهد موجود حکم بر قصاص 
چشم صادر کردند و پرونده برای اجرا به شعبه سوم اجرای 
احکام دادسرای امور جنایی تهران ارسال شد، اما با تلاش 
دادیار شیما جعفرمحمدی و جلب رضایت شاکی، سرانجام 
زن جوان پس از ۴ ســال از قصاص چشم این مرد گذشت 
کرد.  شــاکی با حضور در دادسرای جنایی تهران گفت: در 
این سال ها به خاطر از دست دادن چشمم خیلی اذیت شدم 
و چون می دانم زندگی با یک چشــم چقدر سخت است به 

خاطر رضای خدا از قصاص این مرد گذشتم.
  به گــزارش ایــران؛ بدین ترتیب زن جــوان بدون هیچ 
چشمداشــتی از قصاص گذشت کرد و پرونده بزودی برای 
صدور رأی از جنبه عمومی جرم به دادگاه کیفری استان تهران 

ارجاع خواهد شد.

زن نابینا از قصاص چشم مرد زندانی گذشت

شناسه آگهی : 1578674
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روابط عمومی و امور بین الملل
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 RHD                                  : 9907014 -  درخواست شماره  -T30 

حمله به کندوهای طبیعی زنبور عسل به وسیله آتش 
باعث انقراض نسل آنان و آتش سوزی درختان می گردد

روابط عمومی اداره کل
منابع طبیعی و آبخیزداری هرمزگان
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سال بیست و دوم شماره 4278

شهرستان

اجتماع بزرگ کودکان در بخش شمیل 
به مناسبت روز جهانی کودک 

  داود صباح نیا گروه شهرســتان// کــودکان و نوجوانان به یاد و 
حمایت از کودکان شــجاع فلسطین و غزه در روز جهانی کودک در 
مســجد حضرت ابالفضل )ع( مرکز بخش شمیل جشن باشکوهی 
برگزار کردند. به گزارش خبرنگار دریا؛ کودکان بخش شمیل رژیم 
کودک کش اسرائیل غاصب در حمله به کودکان مظلوم فلسطین و غزه 
را محکوم کردند و گفتند آینده برای کودکان فلسطین و غزه روشن 
است. امیر داوری مسول کانون فرهنگی هنری شهید حسین عبدلی 
بخش شمیل گفت: در آســتانه پیروزی کودکان و پا برهنگان مردم 
فلسطین و غزه بر رژیم ستم گر اسرائیل غاصب به همین مناسبت تعداد 
۱۰۰ نفر از کودکان این بخش به همراه خانواده هایشان در این مراسم 
شرکت کردند. در این رابطه مسابقات شعرخوانی، خاطره گویی، نقاشی 
با موضوع حمایت از کودکان و مردم سر افراز فلسطین و غزه برگزار 
شد. وی گفت: کانون فرهنگی هنری شهید عبدلی یکی از کانون های 
فعال در مرکز بخش شــمیل بوده که در همه مراسمات برنامه های 
ویژه ای اجرا نموده است. در پایان به ۳۰ نفر از شرکت کنندگان جوایز 
نفیسی اهدا شد با نور افشانی و اهتزاز پرچم فلسطین بر بام مسجد 

حضرت ابالفضل )ع(  این مراسم پایان یافت. 
 آغاز ایمن سازی املاک بلااستفاده 

در بافت قدیمی قشم 
  گروه شهرســتان //  شهردار قشم از آغاز طرح ایمن سازی 
محیط شهری و املاک بلااستفاده در بافت قدیمی این شهر خبر 
داد و گفت: در مرحله نخســت اجرای این طرح پس از انجام 
تشریفات قانونی، ســه باب ملک رها شده در محله های چاه 
بهار و شهید رجایی با اجرای عملیات دیوار کشی مسدود و ایمن 
سازی شدند.   میرداد میردادی افزود: طبق بند ۱۴ ماده ۵۵ قانونی 
شهرداری ها قرار است اماکنی که از سوی مالکان رها شده اند، 
شناسایی، مسدود و ایمن سازی شوند.وی ادامه داد: متاسفانه این 
املاک مخروبه و متروکه محل تجمع معتادان و افراد بی خانمان 
شده اند و سلامت بهداشتی و روانی قشموندان را تهدید می کنند.
شهردار قشم توضیح داد: رفع خطر از معابر عمومی، خانه قدیمی 
و فرســوده از جمله وظایفی است که قانون گذار آن را بر عهده 
شهرداری ها گذاشته شده است.میردادی اضافه کرد: طبق قانون 
اگر مالکان خانه های فرســوده و بلااستفاده نسبت به رفع خطر 
ریزش اقدام نکنند، شــهرداری به منظور برقراری امنیت جانی 
قشموندان این خانه ها را محصور یا تخریب می کنند و مالکان 

علاوه بر هزینه تخریب باید جریمه هم پرداخت کنند.

خبر

  الناز مطهری نژاد گروه شهرســتان// 
مدیرعامــل شــرکت آب و فاضــاب 
هرمزگان از پایان عملیات آبرســانی به 
روســتای غیر تحت پوشش اسام آباد 

شهرستان بندرلنگه خبر داد.
  به گزارش خبرنگار دریا؛ عبدالحمید حمزه پور 

با بیان اینکه تا پیش از این روستای اسلام آباد 
به صورت خودگران تامین آب می شد، افزود: با 
هدف پایداری آب این روستا و خدمات رسانی 
مطلوب تر، این روستا تحت پوشش خدمات 
رســانی آبفا قرار گرفت و نیاز آبی مشترکین 
ساکن در این روستا با اجرای خط انتقال رفت 

و برگشت از یک حلقه چاه موجود تامین شد. 
وی در تشریح حجم عملیات این پروژه افزود: 
در این راســتا، ۳ کیلومتر خــط انتقال و 7.7 
کیلومتر شبکه توزیع اجرا شد.به گفته مدیرعامل 
آبفا، در اجرای این طرح 7۰ فقره انشعاب نیز 
به مشترکان واگذار و عملیات نصب آن پایان 

یافت. حمزه پور، اعتبار هزینه شده برای تکمیل 
این پــروژه را ۱۰۰میلیارد ریال عنوان کرد که 
با بهــره برداری از آن جمعیتــی بالغ بر ۳2۰ 
نفر از اجرای آن بهره مند و اهالی اســلام آباد 
برای اولین بار به شبکه پایدار آبرسانی متصل 
شدند.وی ادامه داد، شــرکت آب و فاضلاب 

هرمزگان امسال با سیاست های دولت مردمی، 
پروژه های آبرسانی را به طور ویژه دنبال کرد که 
خوشبختانه با حمایت ویژه استاندار هرمزگان 
شاهد به ثمر نشستن پروژه های ماندگار ازجمله 
دستیابی مردم اسلام آباد بندرلنگه به آب شرب 

پایدار بودیم.

روستای فاقد آب اسلام آباد بندرلنگه به شبکه آبرسانی متصل شد

آگهی مناقصه عمومی  
یک مرحله ای 

موضوع آگهی : 

برای کسب اطلاعات بیشتر به سایت این شرکت WWW.BAORCO.IR و یا 
خبرگزاری شانا  www.shana.ir و  www.TENDER@NIORDC.IR مراجعه نمایید. 

روابط عمومی و امور بین الملل

احداث اتاق سرد انبار قطعات یدکی 

  شماره : 1402/011

نوبت دوم

آخرین مهلت اعلام آمادگی و ارسال رزومه 
پایان وقت اداری روز یکشنبه مورخ ۱۴۰۲/۰۸/۰۷ 

  گروه شهرســتان // مدیرعامل شرکت پالایش 
نفت لاوان وضعیت پیشــرفت طــرح احداث 
واحد تقطیر در خــاء و واحد تولید قیر بهمراه 
 سرویس های جانبی شرکت پالایش نفت لاوان را

 تشریح کرد. 
  اخباری مدیرعامل شــرکت نفت لاوان با بیان اینکه 
جلوگیری از خام فروشــی و ورود ارز به کشــور دو 
دســتاورد طرح احداث واحد تقطیر در خلاء جدید 
و واحد تولید قیر در این پالایشــگاه اســت، آخرین 
وضعیت پیشرفت طرح احداث واحد تقطیر در خلاء 
جدیــد و واحد تولید قیر را تشــریح کرد. وی عنوان 
داشت: جلوگیری از خام فروشی، در جهت سودآوری 
پالایشگاه و ورود ارز به کشــور دو دستاورد بزرگ 

اجرای این طرح است.
  مدیرعامل شــرکت پالایش نفت لاوان، با توجه به 
کاهش پتانســیل جذب نفت کوره بعنوان سوخت در 
صنایع مختلف و ذکر این موضوع که نفت کوره خروجی 
از واحــد VDU موجود در پالایشــگاه لاوان دارای 
محصول بالقوه لوب کات و محصولات قابل استحصال 
سنگین تر با ارزش افزوده بالاتر )نظر قیر 7۰/6۰( بوده 
اســت که در صورت تولید این محصولات و امکانات 
بالقوه پالایشگاه در جهت صادرات آن، طرح احداث 
واحد تقطیر در خلاء جدیــد و واحد تولید قیر را در 
دســتور کار خود قرار داده، گفت: علاوه بر جلوگیری 
از خام فروشی، در جهت سودآوری پالایشگاه و ورود 
ارز به کشور در شرایط حساس کنونی را در پی خواهد 
داشت. اخباری خاطر نشان کرد: خوراک ورودی این 
واحد ۱2.۰۰۰ بشــکه در روز نفت کوره خروجی از 
واحدهای تقطیر اتمسفریک و محصولات آن نیز لوب 
کات، قیر و همچنین نفــت گاز یورو ۴بوده که میزان 
تولید روزانه هر یک از بــه ترتیب ۵۳7۵ ، ۴2۵8 و 

۱92۰ بشکه در روز خواهد بود.
  در ادامــه  کریم ترابی اردکانــی مجری طرح افزود: 
مطالعات مفهومی و مهندســی پایه این طرح به اتمام 

رســیده و از ابتدای خرداد ماه امسال طراحی تفصیلی 
با واگذاری آن به شــرکت مهندسی راژان پتروفرآیند 
آغاز شده، و تاکنون ۴۵ درصد در این بخش پیشرفت 

حاصل شده است.
  ترابی اردکانی با اشاره به اینکه بخش تأمین و تدارک 
کالا نیز که مقرر شده بود رأسا توسط اداره تدارکات و 
کالای شرکت پالایش نفت لاوان انجام شود، تصریح 
کرد: همزمان با طراحی تفصیلی آغاز شده، تاکنون بیش 
از 2۱ درخواست خرید شامل ورق مخازن، کوره های 
  Ejector ،۱۰۱ و ۱2۰۰، برج خلاء و اجزاء داخلی
ترانســفورماتور، تجهیزات آزمایشــگاهی )شامل 7 
ســفارش(، مواد اولیه احداث حوضچه کاستیک، ۱۴ 
عدد پمپ در ســه تیپ مختلف، پکیج هوادهی واحد 
قیر، فیلترها، Air Coolerها، مبدل ها شامل ۱2 عدد 
در دو تیپ مختلف، بسته میترینگ و نیز لوله های مورد 
نیاز جهت اجرای مسیر آب دریا، ثبت و در حال انجام 

امور اداری جهت تعیین تأمین و خرید است.
  وی خاطر نشــان کــرد: در این بخش نیز بیش از 8 
درصد پیشرفت تاکنون حاصل شده و مجموع پیشرفت 
پروژه به صورت EPC معادل 82/۱۳ درصد تاکنون 

بوده است.
  بــه گزارش فــارس، ترابــی اردکانــی در انتها به 
مهمترین فعالیت های انجام شــده در بخش مهندسی 
تفصیلی که تاکنون به اتمام رســیده اســت اشاره کرد 
و از برگــزاری جلســه مدل ۳۰ درصــد،  برگزاری 
 SILl و HAZOP ، HAZID و اتمــام جلســات
STUDY و اعمال تغییرات مرتبط با جلسات مذکور 
در مدارک P&ID، نهایی ســازی نقشــه های سازه 
)Foundation and Structure( آزمایشگاه و 
  Rough Grading نهایی سازی نقشه فونداسیون و
کلیه مخــازن ذخیره ســازی فــرآورده و برگزاری 
جلســات Clarification بــا ســازندگان جهت 
 نهایی سازی مدارک پیوســت درخواست های خرید

 MRS خبر داد.

  گروه شهرســتان// رییس شورای تامین 
شهرستان قشم گفت: مشکل تامین سوخت 
برای شــناورهای صیادی بدون مجوز این 
شهرســتان مرزی در مسیر حل  و رفع قرار 

گرفت و نگرانی در این زمینه وجود ندارد. 
  محمد محمدحســینی اظهار داشت: با همراهی 
و همفکری اعضای شورای تامین این شهرستان 
و تدبیر و تصمیم این شورا پیگیری های خوبی 

برای حل این مشکل انجام شده است.
  فرماندار قشــم ادامه داد: دغدغه های صاحبان 
شــناورهای صیادی بدون مجوز در خصوص 
تامین سوخت از طریق مراجع ذی ربط در دست 
بررسی است و به زودی این موضوع حل و فصل 

خواهد شد. 
  جزیره قشــم دارای یکی از بزرگترین نوارهای 

ساحلی است و از دیرباز تاکنون شغل عمده مردم 
این جزیره به ویژه جامعــه محلی آن مرتبط با 

شیلات و صنایع وابسته به آن بوده و هست. 
  به گزارش ایرنا ؛این جزیره زیبا با وسعت ۱۵۰۰ 

کیلومتر مربع از تنگه هرمز به موازات ســاحل 
جنوبــی ایران به طــول ۱۳۵ کیلومتر و عرض 
میانگین ۱۱ کیلومتر از توابع هرمزگان اســت و 

۳۰۰ کیلومتر خط ساحلی دارد.

فرماندار قشم خبر داد
تامین سوخت شناورهای صیادی بدون مجوز قشم؛ به زودی

جزئیات احداث دو واحد مهم در پالایش نفت لاوان 

  گروه شهرســتان //  مدیرکل ارتباطــات و فناوری اطاعات 
هرمزگان گفت:  شهرســتان بشــاگرد برای تامین ارتباط دیتا 
پرُسرعت به ۲۰۰ کیلومتر فیبرکشی نیاز دارد که نحوه اجرای آن 

تا پایان مهرماه امسال مشخص و تعیین تکلیف می شود. 
  احدقویدل فرد  افزود:  هم اکنون کارشناسان باتوجه به شرایط جغرافیایی 
و محیط سخت گذر شهرستان بشاگرد درحال بررسی روش های اجرای 
فیبرکشی هستند. وی یادآورشد: تامین ارتباط این شهرستان در گذشته 
از طریق ســامانه های ماهواره ای انجام و اجرا شده که مختص مکالمه 
است که اگر بر روی باند ماهواره خدمات دیتا پرسرعت نیز بارگذاری 

شود، مکالمه دچار اختلال می شود.
  مدیرکل ارتباطات و فناوری اطلاعات هرمزگان با اشــاره به اینکه 2 
راهکار برای تامین باند دیتا وجود دارد، اظهار کرد: راهکار نخست ایجاد 
دکل های متعدد برای انتقال دیتا بوده که هزینه بســیاری برجا خواهد 
گذاشت، چرا که باید طرح راهسازی و تامین انرژی نیز پیش بینی شود.

  قویدل فرد ابراز کرد: راهکار بعدی نیز اجرای فیبرنوری است که تامین 
اعتبار انجام و طرح به شرکت مخابرات ایران ابلاغ شده است اما برای 
اجرای فیبرنوری چالش هایی اساسی وجود دارد چون منطقه سخت گذر 
بوده و زمین سختی دارد.وی اشاره کرد: اگر بخواهند فیبرکشی را زمینی 
اجرا کنند باید ماشین آلات راهسازی را نیز بکارگیرند برای اینکه نیاز 
است بازگشایی مسیر نیز انجام شود و کانال و بستر عبور فیبرنوری هم 

با پیکور ایجاد شود.
  این مســئول با تاکید بر اینکه فیبرنوری برای ایجاد دسترسی به دیتا 
پرسرعت برای اهالی بشاگرد در هر صورت اجرایی می شود، یادآورشد: 
راهکارهای جایگزین و روش اجرا در حال بررســی است که تا پایان 
ماه جاری تعیین تکلیف می شود. به گزارش ایرنا؛ قویدل فرد گفت: 2۰۰ 
کیلومتر فیبرنوری در شهرستان بشاگرد باید کشیده شود تا همه روستاها 
به دیتا پرسرعت دسترسی داشته باشند که پس از تعیین تکلیف روش 

اجرا در این خصوص اطلاع رسانی می شود.

فیبرنوری بشاگرد تا پایان مهرماه تعیین تکلیف می شود
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 گزارش اختصاصی// درحالی وضعیت پیاده روهای 
شهر بندرعباس شرایطی دارند که بسیاری از آنها 
غیراستاندارد و یا تصرف شــده که عابران امکان 
استفاده از آنها را ندارند و مجبورند از خیابان برای 
رفت وآمد اســتفاده کنند و گاهی حوادث و سوانح 
برخورد خودروها با عابران را شــاهدیم و بارها این 
موضوع را گوشزد کرده ایم و مسئولان وعده هایی را 
برای رفع این مشکات داده اند، اما متاسفانه تاکنون 

اقدامی اثرگذار و ملموس صورت نگرفته است.
  بیش از یک دهــه وعده جابجایی صنوف مزاحم به 
خارج از شهر بندرعباس داده شده و همچنان این وعده 
محقق نشده وتعمیرگاه و... هنوز داخل شهر هستند و 
برخی از محلات در محاصره این صنوف هســتند و 
ســاکنان نیز از این وضعیت گلایه مندند و از آن طرف 
پیاده روهــا و حتی یک تا دولایــن از خیابان های 
روبروی تعمیرگاه ها توســط این صنوف تصرف شده 
و عابران امکان عبور را ندارند و به ناچار بایســتی از 
خیابان رفت وآمد کنند و شهرداری، پلیس و... در این 

حوزه برای آزادسازی پیاده روها اقدامی نکرده اند. 
  بســازوبفروش های زیادی هم پیاده رو و گاهی یک 
لاین از خیابان را می گیرند و این روند ســالها طول 
می کشــد. از طرفی دیگر پســتی و بلندی بسیاری از 
پیاده روها وشکســته شدن ســنگفرش و موزائیک و 
آسفالت بیشتر پیاده روها و خاکی بودن برخی از آنها 
باعث شــده که حتی افراد عادی امکان رفت وآمد را 

به راحتی از پیاده روها نداشته باشند. 
  پیاده روهای بلوار معلــم و وحدت در خواجه عطاء 
بندرعباس همچنان وضعیت مناسبی ندارد و علی رغم 
انتشار گزارش های متعدد و دستور دادستانی، فرمانداری 

و...، امــا بخش زیادی از این پیــاده روها در تصرف 
سازندگان املاک و... اســت و اقدام مناسبی صورت 
نگرفته و عابران و بخصوص دانش آموزان بایستی در 
داخل خیابان رفــت و آمد کنند وعزم چندانی در این 
بخش وجود ندارد. والدین هم نگران رفت وآمد فرزندان 
شــان از خیابان بجای پیاده رو هستند. از طرفی دیگر 
این وضعیت باعث فرهنگ سوزی در آموزش استفاده 
از پیاده رو و خطوط عابر پیاده و... به دانش آموزان می 
شود؛ زیرا در بسیاری از معابر امکان استفاده از پیاده رو 
وجود ندارد و در بســیاری از خیابان ها هم از خطوط 
عابر پیاده و... خبری نیست. درصورتیکه شهروندان و 
عابران انتظار دارند شهرداری، فرمانداری، پلیس و.... 
اجازه ندهند بیش از این پیاده روها در تصرف صنوف 
مزاحم بماند و حقوق عابران تضییع شــود، اما به این 
موضوع توجه چندانی نمی شود و هیچ نهادی از حقوق 

عابران حمایت نمی کند و برای شــان مهم نیســت که 
عابرانی بدلیل اجبار اســتفاده از پیاده روها در معرض 
خطر قرار گرفته و جان شان را از دست دهند و مصدوم 
و معلول شــوند. از طرفی دیگر ترافیکی که در جلوی 
این صنوف ایجاد می شود و ترافیک قفل می شود که 
حداقل انتظار این است که شورای ترافیک در این حوزه 
اقدام نماید و تصمیمات مناســبی را اتخاذ نمایند تا از 
ترافیک موجود که بدلیل فعالیت صنوف مزاحم ایجاد 

شده است، کاسته شود. 
  پیاده روهای غیراستاندارد جلوی مدارس 

  شــهروندی از وضعیت پیاده روی روبروی حرم مطهر 
امامزاده ســیدمظفر )ع( و ورودی خیابان چمران که دو 
مدرســه در دو طرف این بلوار وجــود دارد که حتی 
جلوی مدارس وضعیت پیاده روها مناســب نیســت و 
مغازه هــا و... جلوی محل کسب شــان را بالاو پایین 
 ســنگفرش و موزائیک کرده اند و.... گلایه مند است و 

می گوید چرا در پیاده روسازی در این شهر استانداردی 
وجود ندارد و هر کســی جلوی خانــه و مغازه اش را 
رمپ شــیب دار ورودی و خروجی درست می کند و یا 
بالاتر و یا پایین تر از سطح پیاده رو، جلوی مغازه و... را 
ســنگفرش و... می کند، حق عابران را تضییع می کند و 
از این اقدامات جلوگیری نمی شــود؟ از طرفی جلوی 
برخی مدارس آسفالت پیاده رو و... حفاری و رها شده و 
دانش آموزان بایستی با لباس خاکی وارد مدرسه شوند. 

  گلایه از تضییع حقوق 
  برخی از شهروندان و عابران پیاده از تضییع حقوق شان 
در پیاده روهای شــهر بندرعباس بشدت گلایه مندند و 
خواستار اقدام مسئولان برای استانداردسازی پیاده روها 
و آزادسازی این پیاده روها از تصرف سازندگان املاک، 
تعمیرکاران و صنوف مزاحم، مغازه دارها و دستفروشان 
و.... هســتند و از مسئولان و شورای شهر و شهرداری 
و پلیس می خواهند موانع تصرف پیاده روها را برطرف 

نمایند تا حق شان بیش از این ضایع نشود. 
 آموزش ابتر به دانش آموزان 

  ولــی یک دانش آمــوز هم می گوید وقتی بیشــتر 
پیاده روهای شــهر امکان اســتفاده ندارند، من چطور 
می توانــم به فرزنــدم بگویم از پیاده رو اســتفاده کند 
و یا معلمــش چطــور می تواند این آمــوزش را به 
دانش آموزانش دهد؟ حتی برای ما بزرگترها هم امکان 
استفاده از پیاده روها در بسیاری از نقاط وجود ندارد. 
افراد ویلچری، معلول، ســالخورده، مادران باردار و... 
شرایط بدتری را در اســتفاده از پیاده روها دارند و از 
مسئولان می خواهیم در این حوزه چاره اندیشی کنند.

نمی دانم آیا مســئولان خودشــان از پیاده رو استفاده 
نمی  کنند تا شــرایط موجود را درک کنند؟ چه کسی 

بایستی در این حوزه اقدام نماید؟ 
 پیاده روی جلوی شهرداری 

  بخشی از پیاده روی خیابان ورزش روبروی شهرداری 
مرکزی تخریب شده و به سمت مدرسه نوساز آفتاب و 
همچنین جلوی اداره کل راه وشهرسازی و نیز بخشی از 
پیاده راه از جلوی مرکز بهداشت شهرستان بندرعباس 
تا شهرداری منطقه سه بندرعباس مدت زیادی حفاری 
و رها شــده است. وقتی جلوی شــهرداری وضعیت 
پیاده روها اینگونه باشد و رفت وآمد عابران به سختی 
صورت گیرد، چه انتظاری را عابران از ســایر مناطق 

شهری می توانند داشته باشند؟ 
  پیاده روهای مسکن مهر 

  برخی از ساکنان مسکن مهر بندرعباس هم از وضعیت 
پیاده روهای خاکی و نامناســب در شهرک پیامبراعظم 
)ص( بندرعباس بسیار گلایه مندند  و می گویند حتی 
جلوی مدرسه ها هم خاکی است و دانش آموزان باید 
از داخــل خاک ها رفت وآمد کنند و در زمان بارندگی 
که گل ولای می شــود، دانش آموزان با لباس های پر 
از خاگ و گِل وارد مدرســه می شوند که از مسئولان 

می خواهیــم جلو و اطــراف مــدارس و خیابان در 
خیابان های مسکن مهر حداقل پیاده روها را درست کنند. 

  وعده شهردار وفرماندار 
  البته دو هفته قبل شــهردار و فرمانــدار بندرعباس 
در گفتگو با گزارشــگر روزنامه دریا وعده دادند در 
آینده ای نه چندان دور صنوف مزاحم به خارج از شهر 
منتقل می شوند و شــهردار بندرعباس نیز وعده نمود 
استانداردسازی پیاده روها را بزودی در مناطق مختلف 
شهر آغاز کنند و برای آزادسازی پیاده روهای جلوی 
تعمیرگاه ها و... از پلیس استمداد طلبید که انتظار می رود 
استانداردسازی و آزادسازی پیاده روهای شهر زودتر 
کلید بخورد وشهروندان و عابران به عینه آنرا مشاهده 
نموده و میزان استفاده شهروندان از پیاده روها افزایش 
یافتــه و کمتر در معرض خطر تصــادف و حوادث و 

سوانح قرار بگیرند.

تضییع حقوق عابران ادامه دارد 

استانداردسازی و آزادسازی پیاده روهای بندرعباس، شاید وقتی دیگر 
عابران انتظار دارند شهرداری، فرمانداری، پلیس و.... اجازه ندهند بیش از این پیاده روها در تصرف صنوف مزاحم بماند و حقوق عابران تضییع شود
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,,
برخی از ســاکنان مســکن مهر بندرعباس هم از وضعیت پیاده روهای خاکی 
 و نامناســب در شــهرک پیامبراعظم )ص( بندرعباس بســیار گلایه مندند  و 
مــی گویند حتی جلوی مدرســه ها هم خاکی اســت و دانش آمــوزان باید از 
داخــل خاک هــا رفت وآمد کننــد و در زمان بارندگی که گل ولای می شــود، 
دانش آمــوزان بــا لباس های پر از خاگ و گِل وارد مدرســه می شــوند که از 
مســئولان می خواهیم جلو و اطراف مدارس و خیابان در خیابان های مسکن 

مهر حداقل پیاده روها را درست کنند
پیــاده روهای بلــوار معلم و وحدت در خواجه عطــاء بندرعباس همچنان وضعیت 
مناســبی ندارد و علی رغم انتشــار گزارش های متعدد و  دســتور دادســتانی، 
فرمانداری و...، اما بخش زیادی از این پیاده روها در تصرف سازندگان املاک و... 
است و اقدام مناسبی صورت نگرفته و عابران و بخصوص دانش آموزان بایستی 
در داخل خیابان رفت و آمد کنند وعزم چندانی در این بخش وجود ندارد. والدین 

هم نگران رفت وآمد فرزندان شان از خیابان بجای پیاده رو هستند
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  گزارش اختصاصی// پل خلیج فارس که می تواند نقش مهمی 
در توسعه جزیره قشم داشته باشد، این روزها سرنوشت این 
پل مهم درگیر بازی های بچه گانه سیاسیون شده است و هر 
کدام تقصیر راکــد ماندن این پروژه را به گردن دیگری می 
اندازد. موضوع اتصال جزیره قشم به سرزمین اصلی اولین 
بار در سال ۱3۵۱ توسط دولت وقت مطرح شد و قرار بود یک 
پل سنگی ۲ کیلومتری از لافت تا بندرپهل احداث شود. اما 
تا سال ۱3۵۴ که استاندار وقت هرمزگان طرح بندر آزاد قشم 
و اتصال جزیره به سرزمین اصلی را مطرح نمود دیگر خبری 
از احداث این پل مخابره نشد و بعد از آن هم موضوع مجددا 
به فراموشی سپرده شد. بعد از انقاب و پایان جنگ در سال 
۱369 قشــم به عنوان اولین منطقه آزاد تجاری و صنعتی 
کشور به تصویب رســید اما باز هم احداث پل خلیج فارس 

همچنان در حد وعده و وعید باقی ماند. 
  راه اندازی این پل و اتصال اسکله کاوه قشم )با آبخور عمیق تر از 
اسکله شهید رجایی( به شبکه ریلی می توانست ظرفیت پهلوگیری 
کشتی در بنادر کشور را از کشتی های ۱۰۰ هزار تنی به ۲۵۰ هزار 
تنی افزایش دهد و انحصار بندر جبل علی و فجیره امارات را بشکند 
و ایران را بی نیاز از بارگیری مجدد کالاها از امارات و حمل آنها با 
کشتی های ۱۰۰ هزار تنی به ایران نماید. از این رو زیان سنگینی به 
همسایه جنوبی ایران وارد می شد که با خوش خدمتی مدیران خائن 
داخلی طی ادوار مختلف این مهم محقق نشــد. برخی تحلیلگران 
عامل اصلی عدم احداث این پل را قدرت لابی اماراتی ها بر برخی 

مدیران خائن داخلی می دانند. 
  گذشته از این، کشتی های عظیم الجثه باربری که در منطقه تنگه 
هرمــز و خلیج فارس تردد می کنند بــرای خدمات بندری مانند 
ســوخت گیری، به جای آن که به بنادر ایــران مراجعه کنند )که 
از نظر مســافت نیز مقرون به صرفه تر است(  ناچار به بندرهای 
عربی می روند. این پروسه، یک درآمد دائمی، بدون دردسر و البته 
فوق العاده  را برای اماراتی ها رقم زده است و لذا هر اتفاقی که بتواند 
لطمه ای به این »درآمد رویایی« بزند، حکم یک خبر فوق العاده بد 

را برای آنان خواهد داشت.
  آمارهای اقتصادی حاکی ازآن اســت که امارات تنها از رهگذر 
ارائه خدمات بندری به کشــتی ها، ســالانه بیــش از ۳ میلیارد 
دلار )۱۴۰هزار میلیارد تومان در ســال( درآمد دارد، درآمدی که 
می توانست نصیب ایران شود و به آبادانی جنوب کشور کمک کند.

  این مســاله باعث می شــود پولی که اماراتی ها از بابت پذیرش 
کشتی ها و انبارداری و دیگر امور از ایرانی ها می گیرند، از پروسه 
تجارت خارجی ایران حذف شوند به گونه ای که برخی برآوردها 
حتی از صرفه جویی۳۰ درصدی در هزینه ورود کالا به ایران خبر 
می دهند؛ معنای دیگر این ســخن ارزان تر شدن قیمت کالاها در 
بازار ایران است. اما احداث بندرگاه در قشم، فقط نیمی از راه حل 
اســت و نیم دیگر، به همین پل خلیج فارس مربوط می شود چرا 
که قشم یک جزیره است و راه دسترسی مستقیم به سرزمین اصلی 
ندارد. به همین دلیل در طرح های اولیه پل خلیج فارس، علاوه بر 
پیش بینی تردد روزانه هزاران تریلی، مسیر رفت و برگشت قطار 

نیز پیش بینی شده است.
  سال ۱۳89 محمود احمدی نژاد در سفر استانی خود به هرمزگان 
کلنــگ احداث این پل را به زمین زد و اعلام کرد این پل تا پایان 

سال ۱۳9۲ افتتاح خواهد شد. همان زمان برخی رسانه های همسو 
با خواست اماراتی ها شروع به ایجاد حواشی برای هلدینگ سازنده 
پل نمودند. اما عملیات احداث پل به کار خود ادامه داد تا اینکه به 

مشکلات مالی برخورد و عملیات آن کند شد.
   با ورود دولت حســن روحانی و مدیرانی که دل در گرو منافع 
اماراتی ها داشتند کار ساخت پل به کلی متوقف شد و کیسون های 
)مکعب هــای عظیم بتنی( چند صدمیلیارد تومانی که برای نصب 
در محل پایه های پل آماده شــده بود به حال خود رها گردید تا 
حتی شرایط فنی نگهداری خودش را از دست داده و طی شرایط 
جوی محیــط کارگاهی رو به تخریب بگذارد.  در هر صورت پل 
خلیج فارس طی دولت حســن روحانی فقط با وعده های پوچ 
دولتمردان در حد حرف باقی ماند و اقدام موثری برای فعالسازی 

آن انجام نشد. 
  با شــروع به کار دولت سیزدهم و حضور سعید محمد در راس 

دبیرخانه شــورای عالی مناطق آزاد کشــور، فتــح اللهی بعنوان 
مدیرعامل منطقه آزاد قشــم به این جزیره آمد و اقدامات قانونی 
را برای فعالسازی مجدد پروژه آغاز نمود تا کابوس اماراتی ها به 
تحقق نزدیک تر شود. اما خیلی زود سعید محمد کنار گذاشته شد 

و فتح اللهی نیز جای خود را به پیغامی داد. 
  در تازه ترین اظهار نظرها نیز عادل پیغامی مدیرعامل ســازمان 
منطقه آزاد قشم، با لفظ بازی و تلاش برای خنداندن حاضرین در 
جلسه، آب پاکی را بر روی دست حاضرین ریخت و گفت در راکد 
ماندن پل خلیج فارس من کمی مقصرم ولی غفلت عظیم را نماینده 

مجلس دارد که بودجه پل را در مجلس پیگیری ننموده است. 
  صد البته اشکال از آقای مدیرعامل نیست، وقتی سابقه اجرایی و 
ملاک انتخاب بالاترین مدیر اجرایی در بزرگترین و قدیمی ترین 
منطقه آزاد کشور مدیرکل دانشجویی یک دانشگاه غیر دولتی باشد، 
نباید بیش از این انتظار داشــت که چنین فردی حتی با تشریفات 
ساده تصویب بودجه پروژه های دستگاه تحت مدیریت خودش نیز 

آشنایی نداشته باشد. 
  جناب آقای دکتر فراموش نکنند که کار در حوزه اجرا با تئوری 
بازی ها و استندآپ کمدی های سرکلاس درس از زمین تا آسمان 
فرق می کند و احتمالاً، مشــکل این روزهــای فارغ التحصیلان 

دانشگاه ها نیز دانش آموختگی در محضر چنین اساتیدی است که 
خودشان چند ماه قبل تر با هزینه بیت المال و بودجه سازمان منطقه 
آزاد قشم، به چین سفر می کنند تا از جلسه مذاکره با شرکت چینی 
بــرای احداث پل خلیج فارس عکس یادگاری بگیرند، اما زمانی 
که برای توقف این پروژه فراملی مورد سوال قرار می گیرند، دنبال 
پرتقال فروش دیگری غیر از خودشــان می گردند تا  این چرخه 

بی حاصل مدیریتی را در کشور یک دور دیگر بچرخانند. 
  ای کاش پیش از انتصاب چنین افــرادی در رده های مدیریتی 
کشــور، از آنان آزمونی از بدیهی ترین شــرح وظایفشان گرفته 
می شــد تا لااقل با یک مطالعه ســاده از قوانین و مقررات جاری 
کشور متوجه شوند که پیشــنهاد اولیه بودجه پروژه های عمرانی 
توسط دستگاه تحت امر خودشان به دولت ارائه و در نهایت پس 
از جمع بندی دولت در قالب لایحه بودجه کل کشور توسط رئیس 

جمهور به مجلس شورای اسلامی ارائه می گردد.
   

تاســف بارتر آنکه این موضوع بدیهی را دانشجویان رشته های 
اقتصاد و مدیریت در دورافتاده ترین دانشگاه های کشور به خوبی 
می دانند، اما یک عضو هیئت علمی دانشــگاه امام صادق)ع( که 
ســال ها به تدریس در رشته اقتصاد مشغول اســت از درک این 
موضوع عاجز می ماند که در اینجا می بایســت از وزارت علوم 
نیز در تائید صلاحیت علمی چنین افرادی بعنوان عضو هیئت علمی 

بازخواست نمود. 
  جهت اطلاع این مدیر اجرایی کشــور و پیشگیری از گاف های 
بعدی ایشان نیز لازم است دوستان و مشاورینشان به ایشان یادآوری 
بفرمایند که بودجه خود سازمان نیز بعنوان نهادی مستقل از بودجه 
عمومی کل کشور، طی مصوبه هیئت وزیران تائید می گردد و اصولا 
به مجلس فرســتاده نمی شود، لذا جهت اجرای برگزاری شوهای 

خنده آتی این مهم را نیز مدنظر قرار دهند. 
  در نامه ۱7 تیر ماه ۱۴۰۱ دیوان محاسبات به سازمان منطقه آزاد 
نیز صراحتاً اشــاره شده برای ساخت این پل از محل طرح شماره 
)۱۳۰۳۰۱۱6۲۴6( با عنوان »مشارکت در احداث پل خلیج فارس 
قشم« مبلغ ۵۰۰۰۰ میلیون ریال اعتبار از محل اعتبار بودجه کل 
کشور در نظر گرفته شده است اما این سازمان اقدامی برای مبادله 
موافقتنامه و جذب اعتبار مذکور انجام نداده است. این بند از نامه 

دیوان محاسبات شامل چند نکته مهم است، اول اینکه عنوان طرح 
مشارکت است، یعنی سازمان منطقه آزاد نیز باید بخش دیگری از 

تامین مالی را انجام دهد. 
  دوم آنکه سازمان منطقه آزاد حتی زحمت مبادله موافقتنامه را نیز 
به خود نداده اســت که این امر را می توان به ناآشنایی مدیران این 
سازمان با مرسوم ترین تشریفات اداری جذب اعتبار نسبت داد که 

این مهم بیانگر حجم فاجعه در نحوه مدیریت این سازمان است. 
  در بخش دیگری از نامه نیز اشاره شده است که این پل در سال 
۱۴۰۱ نیــز مبلغ 7۵۰۰۰۰ میلیون ریال اعتبار از محل تهاتر نفت 
داشته است که متاسفانه بازهم این اعتبار جذب نشده و صراحتاً در 
نامه دیوان محاســبات از این موضوع بعنوان »ترک فعل« نام برده 
شده است که نشان دهنده غفلت بارز مدیران منطقه آزاد از جذب 
اعتبار پل خلیج فارس اســت. با توجه به اینکه طبق مواد )6۳( و 
)6۴( قانون محاســبات عمومی مهلت جذب اعتبارات عمرانی تا 

پایان شهریور ماه سال بعد است، بهتر بود مدیرعامل محترم منطقه 
آزاد، همان زمان بجای شیرین زبانی اقدام عاجلی برای جذب این 

اعتبار می کرد. 
  در هر صورت در ســایه این غفلت بزرگ و پنبه ای که از زمان 
دولت تدبیر و امید در گوش مدیران منطقه آزاد چپانده شــده، از 
نهادهای نظارتی  و امنیتی کشور درخواست می گردد تا هزینه های 
زیان سنگین ناشی از غیر قابل استفاده شدن کیسون های چند صد 
میلیاردی این پروژه بجای بیت المال، از مدیران تنبل و بی تخصص 
ادوار مختلف مطالبه گردد و آیت ا... رئیســی نیز در سفر استانی 
خود، مردم قشم را از شر مدیران بی تجربه و ناآگاه به اصول اولیه 
مدیریت رها نمایند تا یکبار هم که شده دولتمردان، استان هرمزگان 

را میدان گاه آزمون و خطای این قبیل مدیران قرار ندهند.    
  متاسفانه سالهاست چوب بی تجربگی و آزمون و خطا در انتخاب 
مدیران سفارشی و ارسالی به هرمزگان را مردم این استان می خورند 
و در نهایت بازنده اصلی این بازی مردم هرمزگان هستند و صد البته 

در موضوع اخیر کل ملت ایران و حتی نسل های آینده.
تاریخچه پل خلیج فارس می رود تا قدمتی به دارازی تاریخ جزیره 
قشم پیدا کند. شــاید اگر همت و اراده دولت محمود احمدی نژاد 
نبود، مردم قشــم هیچگاه به همین میزان نیز شاهد سرستون های 

تاریخی پل خلیج فارس نبودند. 
  در دولت بی تدبیری و نا امیدی حســن روحانی، مدیران وقت 
نه تنهــا اراده ای برای ادامه این پروژه نداشــتند بلکه این پروژه 
عظیــم را کارنامه محمود احمدی نژاد قلمداد می کردند و به عمد 
ســعی در کارشکنی و توقف آن داشتند و در نهایت موفق شدند با 
کارشکنی های خود عملیات نصب کیسون های پایه پل که تقریبا 
آماده شده بود و می بایست طی عملیات اجرایی در محل مربوطه و 
در عمق آب قرار می گرفت را متوقف نموده و آنقدر معطل نمایند 

که کیسون های چند صد میلیاردی عملا غیر قابل استفاده گردد. 
  اما در دولت مردمی آیت ا.. رئیسی و حضور فتح اللهی و پیگیری 
مجدانه وی برای فعالسازی پروژه ملی پل خلیج فارس روزنه های 
امید برای مردم جزیره قشــم بار دیگر روشــن شد و می رفت تا 
مردم طعم خدمت را در دولت خودشــان بچشند. اما یکبار دیگر 
جزیره قشم، قربانی طوفان تقسیمات سیاسی و مدیریتی مرکز کشور 

شد و با جابجایی دبیر شورای عالی مناطق آزاد، مدیرعامل منطقه 
آزاد قشم که طی مدت کوتاه فعالیتش در جزیره به مردمی بودن و 
پیگیری مشکلات بر زمین مانده قشم شهره شد بود، جای خودش 
را به عادل پیغامی بدهد تا با آزمون و خطاهای خود و لفظ بازی 
و انداختن تقصیرات خودش بر دوش دیگران، کورسوی امید مردم 

قشم را نا امید نماید. 
  تجربه نشان داده است مدیران مناطق آزاد قشم، آنچنان سرمست 
تفویض اختیارات قانون مناطق آزاد می گردند که هیچ انتقادی را 
بر نمی تابند و با اجیر نمودن عده ای قلم فروش سعی در خاموش 
نمودن صدای منتقدین خود مــی نمایند، که آخرین نمونه آن نیز 
حمیدرضا مومنی بود که  بجای شــنیدن صدای منتقدین سعی در 
خاموش نمودن این صداها داشت و در نهایت ناگزیر شد تا هزینه 

آن را با پرونده قضایی و بازداشت طولانی مدت بدهد. 
  از مدیرعامل فعلی منطقه آزاد قشــم نیــز انتظار می رود بجای 
اخذ مشاوره از همان بادمجان دورقاب چین های همیشگی مدیران 
عامل قبل، کمی نیز در اعمال و رفتار و خط مشی مدیریتی خویش 
تدبــر نماید و اگر به خودش رحم نمی کند، حرمت دولت آیت ا... 
رئیسی را حفظ نموده و امانت دار اعتماد مردم مظلوم هرمزگان به 

این دولت باشد. 

یادداشت

ماهی با طعم تهدید سلامت 
 

  بازار غیررســمی ماهی فروشان پشت شهر 
بندرعباس علی رغم تاکیدات برای جلوگیری 
از فعالیت، همچنان به کار خود ادامه می دهد. 
این بــازار که پس از تخریب بــازار قدیم و 
انتقال کسبه به محل جدید شکل گرفته است 
همچنان مشغول به کار است و تعداد زیادی 
از ماهی فروشان در این مکان غیربهداشتی 

اقدام به عرضه ماهی می کنند. 
  ماهی یکی از اصلی تریــن خوراکی های مردم 
جنوب به ویژه هرمزگان است و مردم این استان 
علاقه خاصی به آبزیــان دارند. اما قیمت بالای 
آن باعث شــده دسترســی به این ماده خوراکی 
برای مردم هرمزگان سخت باشد. از سوی دیگر 
عرضه غیربهداشــتی آن نیز در هوای بسیار گرم 
بندرعباس، سلامت شهروندان را تهدید می کند. 
ماهی به دلیل اینکه مدت زمان کوتاهی می تواند 
فاسد شــود، باید در مکان خنک قرار داشته و 
عرضه شود اما در مکان کنونی که فروش ماهی 
در آن و در زیر تابش مستقیم نور خورشید انجام 
می شود، روند فســاد آبزیان در آن بسیار سریع 
اتفاق می افتد و این موضوع تهدیدی برای سلامتی 
مردم این شهر و مسافرانی که از این مکان اقدام به 
تهیه ماهی می کنند است. از سوی دیگر تمیز کردن 
ماهی نیز در این مکان به دلیل عدم وجود شرایط 
مناسب برای این کار، موجب می شود تا آلودگی 
موجود در ماهی به گوشت آن منتقل شده و وارد 

بدن مصرف کننده شود.
   از ســال های گذشته قرار بود که از فعالیت این 
ماهی فروشــان که در مکانی غیربهداشتی اقدام 
به عرضه ماهی می کنند توسط نهادهای مسئول 
جلوگیری شود اما همچنان شاهد هستیم که این 
افراد در همین شرایط اقدام به فروش ماهی کرده 
و سلامت شهروندان را مورد تهدید قرار می دهند. 
  موضــوع دیگری که در این محل شــاهد آن 
هســتیم، عرضه آبزیان حرام گوشــت توســط 
ماهی فروشان هستیم. آبزیانی مانند کوسه ماهی، 
هشت پا، خرچنگ و ... توسط این افراد به فروش 
می رسد و باید از این اقدام ممانعت به عمل آید. 
فروش ماهی باید در بازار ماهی فروشان اصلی این 
شهر انجام شده و شرایطی فراهم شود تا افرادی که 
در این مکان اقدام به عرضه ماهی می کنند به بازار 
اصلی منتقل شــوند و ماهی به صورت بهداشتی 
و مناسب در اختیار مصرف کننده قرار گیرد چرا 
که اکنون ســلامت شهروندان در خطر قرار دارد. 
موضوع دیگری که باید به آن اشاره کرد این است 
که به دلیل ریختن آب ماهی در این مکان نیز، بوی 
تعفن در این مکان مشام رهگذران را می آزارد و 
باید چاره ای اساسی برای رفع این معضل اندیشیده 
و اجرایی شود که این موضوع خواسته بسیاری از 
شهروندان است که سلامت ماهی برای آنها مهم 
می باشد. همچنین حضور این افراد در مکان فعلی 
و عرضه غیربهداشتی آبزیان، چهره نازیبایی از این 
شــهر را در ذهن گردشگران و مسافران برجای 
می گذارد هر چه سریعتر باید کاری در این زمینه 

انجام شود.

یادداشت

  

چرا شاهد جنب وجوش سابق در ایزوایکو نیستیم؟

۲ سال پیش ایزوایکو در حوض خشک خود 
میزبان ۷ کشتی غول پیکر بود

اکنون دو حوض خشک کشتی سازی تقریباً خالی است
  

غرب بندرعباس جایگاه صنایع مختلفی است 
که از جاده هیبت برخی از تأسیسات صنعتی 
آنها مشخص است. از روستای بستانو که عبور 
کنید جرثقیل های زرافه ای و دو حوض خشک 
شرکت کشتی سازی و فرا ساحل ایران نمایان 
می شود. اینجا ایزوایکو، بزرگ ترین زیرساخت 

دریایی کشور است.
  اولین چیزی که نظر را به خود جلب می کند وجود 
دو حوض خشــک تقریباً خالی است. جالب است 
بدانید حدود ۲ ســال پیش ایزوایکو در زیرساخت 
حوض خشک خود میزبان 7 کشتی غول پیکر بود 
و جنــب وجوش و تکاپو در این مجتمع صنعتی به 

وضوح دیده می شد.
  حــال با اندکی درنگ و مقایســه ی تصویری که 
سابق بر این از شرکت مجتمع کشتی سازی و صنایع 
فراساحل ایران در ذهن داشتیم با وضعیت کنونی به 
این نتیجه خواهیم رسید که احتمالاً اتفاقی افتاده یا 

چیزی سر جای خود نیست. 
  ایزوایکو بزرگ ترین زیرســاخت دریایی کشور، 

سرگذشت پرفرازونشــیبی دارد. این صنعت در اثر 
سال ها رکود تا مرز ورشکستگی پیش رفت تا جایی 
که امام جمعه وقت بندرعباس آیت الله نعیم آبادی نام 

کشتی نسازی را بر آن نهاد.
  حمید رضائیان مدیرعامل ســابق کشــتی سازی 
بســیار تلاش کرد تا در اواسط دهه نود این صنعت 
ورشکســته را دوباره احیا و به درآمد رساند. همه 
چیز در ایزوایکو در مســیر رشــد و پیشرفت بود. 
اعتماد ازدســت رفته دوباره به این صنعت بازگشته 
بــود و کارفرماهــای ناراضی مثل شــرکت ملی 
نفت کش ایران و شــرکت کشــتی رانی جمهوری 
 اســلامی دوباره همکاری خود را با ایزوایکو آغاز

 کرده بودند.
  با رفتن رضائیان، اسماعیل صادقی مدت کوتاهی 
ســکان هدایت ایزوایکو را در دست گرفت و پس 
ازآن دکتر ســلمان ضربی قریب به یک سال و نیم 
اســت که بر صندلی مدیرعاملی ایزوایکو تکیه زده 
است. پیش از همه چیز به دنبال مصاحبه ی ضربی 
در ابتدای نشســتن بر صندلی مدیرعاملی ایزوایکو 
گشتیم. او در ششــم بهمن ۱۴۰۰ در یک نشست 
خبــری مطالبی را مطرح نمود که بســیار جالب و 

امیدبخش بود. 

در ادامــه با طرح بخش هایــی از این مصاحبه به 
 بررســی آنچه در یک ســال و نیم گذشته رخ داده 

می پردازیم.
  نارضایتی شرکت ملی نفت کش

  در مصاحبه ضربی در خصوص همکاری با شرکت 
ملی نفت کش و کشــتی رانی می خوانیم: ایزوایکو 
همکاری بســیار خوبی را با شرکت ملی نفت کش 
دارد و شرکت کشتیرانی نیز اخیراً چهار فروند کشتی 
را برای تعمیر به یارد ایزوایکو اعزام کرده اســت. 
ارتباط ما با این دو شــرکت به نحوه احســن پیش 
می رود. با توجه به اینکــه در حال حاضر حوض 
خشــک ایزوایکو میزبان هیچ کدام از کشتی های 
شرکت ملی نفت کش و کشتی رانی نیست کنجکاو 
شدم تا علت را بررسی کنم. زمان تعمیر کشتی های 
نفت کش پیش از حضور ضربی در ایزوایکو روندی 
نزولی را طی می کرد. بررســی ها نشان می دهد که 
زمان تعمیرات از ۲8 روز تا ۳۲ روز متغیر بوده است. 
این در حالی است که پس از حضور ضربی نه تنها 
زمان سیری صعودی داشته و به مدت زمان خواب 
شناورها افزوده شده بلکه کیفیت تعمیرات نیز مورد 

رضایت شرکت ملی نفت کش نبوده است.
ادامه دارد

یعقوب دبیری نژاد- مدیرمسئول 
dabiri _ 65 @

گزارش روزنامه دریا 
از سرنوشت پل خلیج فارس

پل خلیج فارس 
قربانی جهل 
یا خیانت ؟

maryammonsef        @gmail.com
مریم منصف/دریا

امین زارعی/دریا
amin.zch         @gmail.com2011

  گــروه خبر // تأمیــن آب از منابع 
غیرمتعــارف در دســتور کار ویژه 
وزارت نیرو قرار گرفته و در این راستا 
برنامه ریزی شــده تأمین آب از دریا 
رشــدی 6برابری نسبت به وضعیت 

فعلی داشته باشد. 
 در تمامی دنیا شــهرهای ســاحلی از 
ظرفیت شیرین سازی آب دریا برای تأمین 
نیاز مصارف مختلف خود استفاده می کنند 
که این مهم در ایران با سالها عقب ماندگی 

در توسعه مواجه بوده است.
  هم اکنون از مجموع مصرف 9.۲ میلیارد 
مترمکعب مصرف ســالانه آب در بخش 
شرب، ۱۰۰ میلیون مترمکعب از طریق 
شیرین ســازی آب دریا تأمین می شود. 
همچنین از مصرف ۲.7 میلیارد مترمکعبی 
مصــرف ســالانه آب در بخش صنعت، 
6۰۰ میلیون مترمکعب از آب دریا تأمین 
می شــود که تمامی ایــن تأمین آب در 

سواحل جنوبی کشور است.

به عبارتی ایران در حال حاضر از مصرف 
ســالانه 9۲ میلیــارد مترمکعبی آب در 
کشور، حدود 7۰۰ میلیون مترمکعب را 

از دریا تأمین می کند.
  برنامه ریزی شــده ایــن 7۰۰ میلیون 
مترمکعب به ۴ میلیــارد و ۲۰۰ میلیون 
مترمکعب در ســال برسد که از این رقم، 
6۰۰ میلیون مترمکعب در بخش شرب 
و ۳ میلیارد و 6۰۰ میلیون مترمکعب در 

بخش صنعت استفاده شود.

گرفته،  صــورت  برنامه ریزی های  طبق 
ایــن ۴ میلیارد و ۲۰۰ میلیون مترمکعب 
تأمین آب از دریا، ۵۰درصد برای مناطق 
ســاحلی و ۵۰درصد برای انتقال آب به 

استان های غیرساحلی خواهد بود.
  به گــزارش قدس آنلاین؛ با پروژه های 
متعددی کــه در این بخش در حال اجرا 
است، بخشــی از این افزایش ظرفیت تا 
پایان دولت سیزدهم به مدار بهره برداری 

خواهد رسید.
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